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Tradične na Kvetnú nedeľu sme v Bošáci usporiadali podujatie k blížiacim sa sviatkom. Vy-
stúpili deti z folklórneho krúžku pri spojenej škole pod vedením obetavých a trpezlivých manže-
lov Ježkových v krásnych nových krojoch, ktoré pre deti zhotovila p. Magda Čačíková. Aj touto 
cestou jej ďakujeme. Deti boli úžasné a ich prvé pódiové vystúpenie malo veľký úspech. Krásne 
piesne zaspievali aj členovia FS Bosák. Nechýbal remeselný jarmok, pletenie šibákov, zdobenie 
vajíčok, šúľance s makom, ktorých príprava v tento deň symbolizuje bohatú úrodu na poli. Ďaku-
jeme všetkým účinkujúcim, organizátorom i návštevníkom.

„KVETNÁ ŇEDZELA DZES KLÚČE DZELA“
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Financie, rozpočet a dotácie
Prelom rokov nám z hľadiska obecného 

rozpočtu priniesol aj jedno nie príliš popu-
lárne rozhodnutie. Podobne ako veľa iných 
obcí a miest, aj my sme museli pristúpiť k 
zvýšeniu daní z nehnuteľností. Tých dôvo-
dov bolo niekoľko. Počas roka 2023 sme 
museli čeliť niekoľkým skutočnostiam, kto-
ré mali výrazný vplyv na naše rozhodnutie, 
či dane zvýšiť alebo nie. Určite Vás zaujíma 
o aké okolnosti a skutočnosti išlo. 

Na začiatku roka 2023, sme boli posta-
vení pred jedno z veľmi dôležitých rozhod-
nutí. Išlo o projekt Výstavba kompostárne v 
Bošáci, ktorý sme takpovediac „zdedili“ po 
predchádzajúcom vedení obce. Tento pro-
jekt je veľmi rozsiahly a výška dotácia je 
viac ako 900 000,- EUR.  Stavba kompostár-
ne bola narozpočtovaná vo výške 560 000,- 
EUR a zakúpenie techniky vo výške okolo 
400 000,- EUR. Aj napriek tomu, že samot-
ná zmluva o dotáciu bola podpísaná v máji 
2021, s výstavbou sa nezačalo kvôli neustále 
sa opakujúcemu verejnému obstarávaniu na 
realizáciu stavby.  Prvé verejné obstarávanie 
síce úspešné bolo, ale vybraný dodávateľ ná-
sledne deklaroval, že z dôvodu zvyšujúcich 
sa cien, nebude schopný realizovať výstavbu 
dotácie za vysúťaženú sumu a požadoval na-
výšenie o 30 000,- EUR. K dohode nedošlo 
a následne stavebník neprevzal stavenisko 
a bolo potrebné zrealizovať nové verejné 

obstarávanie na stavbu. Do neho sa nikto 
neprihlásil. Medzitým prebiehali verejné 
obstarávania na zakúpenie techniky, ktoré 
boli úspešné a obec postupne túto techniku 
obstarávala. Keď sme v roku 2022 nastú-
pili do funkcie, zistili sme, že tento projekt 
musí byť dokončený do konca roku 2023. A 
keďže v tomto roku končilo aj programové 
obdobie, realizáciu nebolo možné predĺžiť. 
Rýchlo sme sa pustili do dokončenia tretie-
ho verejného obstarávania, kde víťaz, ale 
ponúkol oproti narozpočtovanej sume, cenu 
o 200 000,-EUR vyššiu. A tu sme boli po-
stavení pred rozhodnutie, či verejné obsta-
rávanie zrušiť a vyhlásiť nové, kde nás však 
tlačil čas, keďže do konca roka chýbalo 9 
mesiacov a samotné verejné obstarávanie aj 
s kontrolami si vyžaduje aspoň dva mesia-
ce. Druhou možnosťou bolo, projekt zrušiť, 
ale tu bol problém, že obec už mala nakú-
penú techniku a pri zrušení projektu by ju 
musela fi nancovať z vlastných zdrojov, čo 
už vtedy bola výška okolo 300 000,-EUR. 
Treťou možnosťou bolo dofi nancovať pro-
jekt z vlastných zdrojov, čo znamenalo vziať 
si úver. Na zasadnutí zastupiteľstva sme sa 
rozhodli, že zvolíme možnosť tri, pretože 
obavy z toho, že pri prípadnom opakovaní 
verejného obstarávania a následne nestihnutí 
výstavby do konca roka, by sme museli všet-
ko fi nancovať z vlastných zdrojov boli veľ-

ké. Spätne sa ukazuje toto rozhodnutie ako 
správne, pretože projekt sa úspešne zrealizo-
val a kompostáreň bude v blízkej dobe (po 
schválení prevádzkového poriadku) spuste-
ná do prevádzky. Obci však vznikla povin-
nosť splatiť úver, ktorým sa dofi nancovala 
stavba. Našťastie sa podarilo úver uzavrieť. 
Úver nám poskytol Environmentálny fond 
vo výške 200 000 € s 0,1 % úrokom.

Druhou skutočnosťou, ktorá mala vplyv 
na naše rozhodnutie je fi nancovanie sociál-
neho podniku. Sociálny podnik po svojom 
vzniku podal žiadosť o dotáciu na získanie 
techniky (drvič stavebného odpadu, bager). 
V rámci dotácie sa vytvorili aj pracovné 
miesta, ktoré boli prvé roky dotované z pro-
jektu. Bohužiaľ zakúpenie a obstaranie tech-
niky opäť trvalo veľmi dlho a dokončilo sa 
až tento rok. Z toho dôvodu, už obdobie, na 
ktoré boli preplácané mzdové náklady uply-
nulo, zmluvne sme však viazaní tieto mies-
ta, nasledujúce ešte dva roky mať vytvorené. 
Tieto mzdy musí teraz obec prostredníctvom 
fi nančného príspevku pre sociálny podnik 
fi nancovať z vlastných zdrojov. 

Úver a dofi nancovanie miezd predsta-
vujú v kombinácií s nižším výnosom podie-
lových daní od štátu, záťaž pre rozpočet. Aj 
napriek tomu, že niektoré výpadky príjmu 
boli v roku 2023 kompenzované dotáciou 
z Európskej únie na riešenie migračných 

Moji milí spoluobčania!

Prihováram sa Vám opäť prostredníc-
tvom nášho časopisu v tomto jarnom obdo-
bí pred Veľkou nocou. Chcel by som Vás v 
krátkosti poinformovať o našich aktivitách 
od posledného vydania nášho časopisu a 
taktiež plánoch na budúce obdobie. 

Hneď po Vianociach na Štefana sme 
navštívili viac ako 60 našich osamelo žijú-
cich, či dlhodobo chorých seniorov, či už u 
nich doma, alebo v domovoch pre seniorov. 
Rozdali sme im vianočné darčekové krabič-
ky, ktoré s láskou pripravili žiaci, rodičia a 
pedagógovia našej Spojenej školy v Bošáci 
v spolupráci s Obcou Bošáca. Všetci obda-
rovaní mali veľkú radosť a potešilo ich, že 
sme si na nich spomenuli. Ďakujeme Spoje-
nej škole Bošáca a všetkým deťom, rodičom 
a pedagógom, ktorí sa podieľali na príprave 
krabičiek, p. Anne Krivej za krásne medov-
níčky do krabičiek. 

V minulom  roku oslavoval 100. výro-
čie založenia Slovenský zväz chovateľov 
poštových holubov, a 30. výročie ZO CHPH 
v Bošáci, ktorá vznikala odlúčením od ZO 
Nové Mesto n/V. Pri tejto príležitosti zorga-
nizovala naša ZO výstavu poštových holu-
bov v našom KD. Už piatu, za posledných 7 
rokov. Opäť na vysokej úrovni a s výborný-
mi ohlasmi od všetkých návštevníkov. Viac 
ako 200 návštevníkov bolo  toho jasným 
dôkazom. Pochvaľovali si aj vystavovate-
lia výbornú atmosféru a super organizáciu. 
Bolo odovzdaných množstvo ocenení pre 
úspešných chovateľov. Ďakujem organizá-
torom. 

Na Silvestra sme sa stretli v našom KD, 
kde sme spoločne čakali na príchod nového 
roka. Do nálady nám zahrala DJ Gabča a nič 
nebránilo dobrej zábave. Pripravil som pre 
vás „tatarák“ a dievčatá z kultúrnej komisie 
okrem „topeničiek“ s cesnakom aj varené 
vínko. Nový rok sme privítali bez obecného 
ohňostroja a pridali sme sa tak k ostatným 
samosprávam, ktoré uprednostňujú Silvester 
bez ohňostroja a petárd.

Od 1.1.2024 sme pristúpili k elektronic-
kej evidencii odpadu z domácností,  preto 
sme vás v období od 27.12. navštívili kaž-
dého doma a odovzdali vám informačný 
leták a vysvetlili, ako bude táto evidencia 

prebiehať. Prebehlo označenie  nádob na ko-
munálny odpad a boli odovzdané ID karty a 
QR kódy určené pre triedený zber odpadu. 
Veríme, že aj toto opatrenie zavedené obcou 
zvýši mieru vytriedenia odpadu a množstvo 
komunálneho odpadu sa bude znižovať. To 
však záleží na každom jednom z nás ako bu-
deme k odpadom pristupovať. 

Naša obec začala taktiež dňom 1. janu-
ára 2024 so zberom biologicky rozložiteľ-
ného kuchynského odpadu. Obyvatelia všet-
kých bytových domov dostali bezodplatne 
20l hnedú nádobu, označenú „KUCHYN-
SKÝ BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ 
ODPAD“, 10l odvetrávací kuchynský košík 
spolu s kompostovateľnými vreckami na 12 
mesiacov. Ostatné domácnosti dostali mož-
nosť sa zapojiť do tohto zberu nahlásením 
na obecnom úrade. Kto má záujem sa zapo-
jiť, je stále možnosť prísť na obecný úrad 
osobne, alebo napísať na e-mailovú adresu  
udrzba@bosaca.sk a dohodnúť si prevzatie 
nádob. Termíny vývozu sú zapracované v 
Kalendári zvozu odpadov na rok 2024. 

Na Troch kráľov sme sa opäť po roku 
zišli v telocvični, kde sa uskutočnil tradičný 
halový futbalový Trojkráľový turnaj o pu-
tovný pohár starostu obce Bošáca. Turnaja 
sa zúčastnilo 6 družstiev zložených z hráčov 
Bošáckej doliny. Zvíťazili chlapci z mužstva 
s netradičným názvom KP Čičmany. Víťa-
zom gratulujem a teším sa opäť o rok. 

V našom kultúrnom dome to stále žije. 
13. januára sa potešili všetci, ktorí majú radi 
ochotnícke divadlo. Usporiadali sme v na-
šom KD V. Bošácke divadelné dosky. Pod-
ujatie sa konalo aj vďaka  dotácii z Nadá-
cie Orange v Zamestnaneckom grantovom 
programe. 

Obec Bošáca a obec Zemianske Pod-
hradie opäť po roku pripravili pre všetkých 
- veľkých a hlavne malých turistov už 5. Ve-
černý pochod cez Rolincovú. Tentoraz bol 
štart v Zemianskom Podhradí a cieľ v bošác-
kom kultúrnom dome, s „medzipristátím“ u 
starostu Rolincovej p. Petra Katrinca. Rodi-
na Katrincová opäť nezištne pripravila pre 
turistov skvelé občerstvenie, začo im patrí 
veľká vďaka. Treba taktiež poďakovať orga-
nizátorom pochodu p. Lenke Pacekovej a p. 
Mariánovi Bušovi a všetkým zúčastneným. 

Na konci januára sme v Bošáci plesali, 
konal sa totiž VI. Obecný ples. Pre náv-
števníkov bol pripravený bohatý program, 
skvelé jedlo, nápoje všetkého druhu, milý a 
ochotný personál. Tancovalo sa do skorého 
rána. Chcel by som poďakovať kultúrnej 
komisii, zamestnancom obce a poslancom 
obecného zastupiteľstva, ktorí sa zapojili 
do prípravy, všetkým dobrovoľníkom, ktorí 
pripravovali ples. Poďakovanie patrí aj všet-
kým sponzorom. A nakoniec ďakujem Vám 

všetkým, ktorí ste sa prišli zabaviť. 
V sobotu 10. 2. sme žili fašiangami. Fa-

šiangových podujatí som sa nemohol pre 
chorobu zúčastniť. Potešili ma členovia FS 
Bosák, ktorí mi prišli zaspievať pred dom, 
tak ako aj mnohým z Vás počas veľkej fa-
šiangovej obchôdzky. Večer pripravili čle-
novia DHZ Bošáca, FS Bosák, DS Rozmarín 
v spolupráci s obcou Fašiangovú veselicu s 
pochovávaním basy. Ďakujem hasičom za 
prípravu zabíjačkových špecialít a hasičkám 
za prípravu fašiangových pochúťok, všet-
kým náramne chutilo!

Na Zabudišovej sa konal tradičný Za-
budišovský fašánek pod záštitou Obce Bošá-
ca. Do tradičného fašiangového sprievodu 
Zabudišovou sa zapojilo opäť množstvo 
ľudí, potešila hojná účasť mladých Zabudi-
šovanov.  Fašánek vyvrcholil v miestnom 
kultúrnom dome tradičnou ľudovou zába-
vou.

Dlho očakávaná rekonštrukcia chod-
níkov v Bošáci sa začala. Začali sme v 
„Zázvorovej“ ulici. Rekonštrukciu zabez-
pečujú pracovníci Sociálneho podniku. Na 
rekonštrukciu nám bola poskytnutá účelovo 
viazaná dotácia z Úradu vlády SR vo výške 
6.400 eur, čo síce nepokryje celkové nákla-
dy na rekonštrukciu, ale určite nám takáto 
fi nančná injekcia pomohla zrealizovať tento 
projekt. Ospravedlňujeme sa za obmedzenia 
a ďakujeme za trpezlivosť a porozumenie 
pri týchto prácach. Veríme, že na konci mar-
ca bude všetko hotové.

Popri tom zamestnanci Sociálneho pod-
niku Bošáca za pomoci miestnych obyva-
teľov v časti Zabudišová, p. Katrincom a 
p. Minárčicom zabezpečovali opravu časti 
cestnej komunikácie smerom k miestnej su-
šiarni. V najbližšom období obec plánuje v 
tejto aktivite pokračovať a opraviť výtlky 
na najviac poškodených obecných cestách v 
tejto lokalite. 

8. marec je každoročne venovaný všet-
kým ženám, ktorým patrí náš obdiv i úcta. 
Pri príležitosti MDŽ sme pozvali naše ženy 
a dievčatá na podujatie Byť ženou je nád-
herné do kultúrneho domu. Pre naše dámy 
bol pripravený krásny program a taktiež vý-
borné pohostenie. Nedeľné podujatie veno-
vané ženám sa vydarilo, všetkým dámam sa 
páčilo. Ďakujem členom kultúrnej komisie, 
poslancom OZ a ostatným dobrovoľníkom 
za dvojdňový maratón príprav tohto nádher-
ného podujatia.

V týchto dňoch sme obdržali z Minister-
stva investícií a regionálneho rozvoja a in-
formatizácie záverečnú správu z kontroly, že 
náš spoločný projekt z obcou Březová „Tra-
dície spod Veľkého Lopeníka“ sme úspešne 
ukončili a schválili nám preplatenie žiadosti 
o platbu vo výške 119.220,-- eur. Ďakujem 

všetkým za úspešne zvládnutý projekt, na-
priek krátkosti času sme všetky podmienky 
splnili. Veľmi ma teší, že v nadväznosti na 
zrealizovaný projekt a v duchu uchovávania 
tradícií, pokračujeme v organizovaní kurzov 
prípravy tradičných jedál.

Podarilo sa nám skolaudovať kompostá-
reň. Teraz sme vo fáze vybavovania povo-
lení na prevádzku z rôznych inštitúcií, keď 
bude všetko pripravené, budeme vás infor-
movať.

Čo sa týka plánov na budúce obdobie, 
pripravujeme realizáciu projektu inkluzív-
neho detského ihriska, zaslali sme viacero 
žiadostí na malé projekty cez rôzne granty 
na podporu kultúrnych a športových ak-
cií organizovaných obcou, organizáciami 
a mikroregiónom. Podali sme žiadosť na 
vybudovanie fotovoltaického zariadenia v 
spojenej škole, čakáme na vyhodnotenie. 
Chceme sa zapojiť do výzvy na podporu 
zelenej a modrej infraštruktúry, sme vo fáze 
príprav štúdie a projektovej dokumentácie. 
Máme hotovú projektovú dokumentáciu na 
rekonštrukciu bytového domu č.255, pripra-
vujeme podklady na stavebné povolenie, ve-

rejné obstarávanie na dodávateľa  a žiadosť 
na ŠFRB. Naďalej pripravujeme podklady 
pre vydanie stavebného povolenia IBV Pod 
Stráňami. Ešte stále nie sú vykúpené všetky 
pozemky, momentálne riešime odkúpenie 
posledného pozemku pod infraštruktúru. 
Pre rozparcelovanie budúcich stavebných 
pozemkov, pracujeme naďalej aj na odkú-
pení zvyšných parciel.   Plánujeme začať aj 
s opravou miestnych komunikácií a výtlkov 
hlavne na Zabudišovej, ale aj v iných čas-
tiach obce. Zatiaľ z vlastných zdrojov, čo 
nám rozpočet dovolí a ak bude vyhlásená 
vhodná výzva, tak sa určite do nej zapojíme.

Je toho veľa, čo by sme chceli zrealizo-
vať, ale v mnohých prípadoch sme limitova-
ní fi nanciami. Preto sa snažíme pristupovať 
k jednotlivým plánom zodpovedne. O všet-
kom čo robíme a chystáme, Vás informuje-
me na webovej stránke a na facebooku. Ak 
máte akékoľvek otázky a podnety, ste vítaní 
aj na obecnom úrade, kde Vás rád vypoču-
jem alebo pomôžem s Vašim problémom. 

Rád by som poďakoval mojim spolupra-
covníkom, spolupracovníčkam, poslancom 
OZ a členom odborných komisií za pomoc 

pri realizácii jednotlivých úloh, či obecných 
akcií. 

Taktiež veľká vďaka patrí členom orga-
nizácií a spolkov, či občianskych združení 
pôsobiacich na území našej obce. Vďaka 
Vám je v obci stále živo, zabezpečujete na 
dobrovoľnej báze veľmi dôležité činnosti 
potrebné pre chod obce, od výchovy a pod-
pory mladých ľudí, či starosť o najstarších 
občanov našej Bošáce. Teraz je „obdobie“ 
výročných členských schôdzí. Zúčastnil 
som sa zatiaľ na všetkých a môžem skonšta-
tovať, že naše organizácie môžu ísť príkla-
dom všetkým naokolo. Preto ešte raz veľká 
vďaka za vašu činnosť, máte moju plnú pod-
poru.  

Vám milí občania vopred ďakujem za 
Vaše podnety a postrehy, ktoré nám pomá-
hajú riešiť malé, či väčšie problémy a tým 
môžeme robiť našu dedinku krajšou!

 Na úplný záver mi dovoľte, aby som 
Vám poprial krásne jarné dni a Veselú Veľ-
kú noc! 

                               Bc. Jozef Mihala
starosta 
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Názov projektu: Výstavba kompost. 
v  Bošáci
Zazmluvnená suma: 988 081,27 EUR
Zmluvná výška NFP: 938 677,21 EUR
Vlastné zdroje: 49 404,06 EUR
Programové obdobie:2014-2020

Projekt Výstavba kompostárne v Bošáci 
zameraný na zhodnocovanie biologicky roz-
ložiteľného komunálneho odpadu z územia 
obce Bošáca a z území obcí Tr. Bohuslavice, 
Haluzice, Z. Podhradie, Nová Bošáca, D. 
Srnie a M. Lieskové bol úspešne zavŕšený 
vydaním kolaudačného rozhodnutia na uží-
vanie realizovanej stavby. Realizácia pro-
jektu má významný pozitívny prínos pre 
životné prostredie v našej obci a v obciach 
záujmovej oblasti. Zmena systému naklada-
nia s biologickými odpadmi v prospech jeho 
zberu a kompostovania, bude mať pre oby-
vateľov viaceré priame aj nepriame prínosy.

Medzi najvýznamnejšie patria:
• Zníženie množstva skládkovaných ko-

munálnych odpadov.
Biologické odpady sú podľa prieskumov 

najväčšou zložkou komunálnych odpadov. 
Tieto odpady už vôbec nemusia skončiť na 
skládkach, kde spôsobujú veľké problémy, 
ale môžu byť skompostované a využité v 
podobe kompostu. 

• Zníženie nákladov na zber a zneškodňo-

vanie komunálnych odpadov.
Ak sa nám podarí znížiť množstvo odpa-

dov, ktoré sa v súčasnosti ukladajú na sklád-
ky odpadov, znížime tak náklady na zber a 
uloženie odpadov na skládky odpadov. To sa 
môže nakoniec prejaviť aj v znížení poplat-
ku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady, ktoré platia všetci obyvatelia obce. 

PROJEKT VÝSTAVBA KOMPOSTÁRNE ÚSPEŠNE REALIZOVANÝ 

výziev v dôsledku vojenskej agresie voči 
Ukrajine, nemohli sme sa spoliehať na to, 
že tomu tak bude aj v roku 2024. Z týchto 
všetkých dôvodov sme sa rozhodli pristúpiť 
k zvýšeniu daní. 

Aby sme tu však nemali len negatív-
ne správy, tak projekt „tradícií“ je úspešne 
za nami, žiadosť o platbu a monitorovacie 
správy boli ministerstvami schválené a my 
už len čakáme, kedy nám na účet prídu 
peniaze.  Na výjazdovom rokovaní vlády 
nám bol poskytnutý fi nančný príspevok na 
výstavbu chodníka v „Zázvorovej“ ulici. 
Neustále hľadáme aj ďalšie možnosti, ako 
čo najefektívnejšie čerpať dotácie. Aktu-
álne je vonku otvorená výzva na zelenú a 
modrú infraštruktúru, kde už premýšľame, 
čo všetko by sme mohli zmeniť. Určite Vás 
budeme informovať, ak sa do tejto výzvy 
zapojíme. Taktiež v spolupráci s kultúrnou 
komisiou sa neustále zapájame do výziev 
na fi nancovanie našich spoločenských, kul-
túrnych a športových podujatí. V prípade, 
že by bol výnos podielových daní nakoniec 
vyšší oproti plánovanému, alebo by boli zo 
strany štátu poskytnuté ďalšie dotácie bu-
deme Vás informovať, ako s nimi následne 
budeme nakladať.  

Mgr. Martina Hulínková
predseda Komisie pre fi nancie, 

rozpočet a dotácie

V rámci zasadnutí stavebnej komisie 
boli prediskutované prípravné práce vo 
vylepšení verejných priestorov a infraš-
truktúry obce.

V pláne je úprava miestnych komuni-
kácií na Zabudišovej, na ktoré poukazu-
jú občania tejto časti už niekoľko rokov. 
Materiál na túto opravu chce obec získať 
pomocou drvičky stavebného odpadu, 
kde sa zrecykluje starý betón a stavebný 
odpad. Začiatkom mesiaca marec obča-
nia Zabudišovej spoločne s pracovníkmi 
sociálneho podniku opravili miestnu ko-
munikáciu od kaplnky smerom k sušiarni. 
Obec ďakuje p. Katrincovi a p. Minárči-
covi za prejavenú aktivitu a ochotu inicio-
vať túto opravu a preto žiadame vodičov, 
ktorí budú jazdiť po tejto ceste, aby jazdili 
opatrnejšie a pomalšie, nech táto ich práca 
nevyjde navnivoč.

Medzi ďalšie pripravované projekty 
patrí chodník na cintoríne, pri ktorom sa 
budú vytvárať podľa potreby ďalšie hro-
bové miesta. Na tento projekt bolo vyho-
tovené geodetické zameranie, do ktorého 
naprojektuje chodník člen komisie a ná-
sledne sa vyhotoví rozpočet, na základe 

ktorého bude možné žiadať o prípadnú do-
táciu.

Dotácia na chodníky v „Zázvorovej“ uli-
ci, vo výške 6400€ bola získaná počas výjaz-
dového rokovania vlády SR v Trenčianskom 
kraji. Táto dotácia pokryje takmer 50% cel-
kových nákladov na túto rekonštrukciu. Do-
táciu sme mohli získať vďaka tomu, že sú 
chodníky umiestnené na obecnom pozemku, 
preto obec začala rokovať s TSK ohľadom 
vysporiadania vlastníckych vzťahov po-
zemkov na „Hrubej strane“ pod chodníkmi. 
Vďaka tomu bude obec môcť žiadať o dotá-
cie a tým značne odľahčiť zaťaženie rozpoč-
tu na tieto projekty.

Obec má pripravený projekt na podanie 
žiadosti o fi nancovanie rekonštrukcie byto-
vého domu č. 255 pomocou dotácie zo Štát-
neho fondu rozvoja bývania. V prípade pri-
delenia fi nancovania obec môže získať úver 
na pokrytie všetkých nákladov rekonštrukcie 
bytového domu s úrokovou sadzbou 1%.

Ing. Martin Adámať
predseda Komisie výstavby, územného 

plánovania a rozvoja Vážení občania, komunikovať s úradmi, ak zákon nevyžaduje 
výlučne elektronický spôsob, môžete síce aj listinne, avšak elek-
tronicky je to oveľa efektívnejšie a tým využívate viaceré benefi -
ty, akými sú jednoduchosť, pohodlie, ekologickosť, bezpečnosť i 
fi nančná úspora.

Naša obec od 1.10.2023 pristúpila k modernizácii elektronic-
kých služieb obce a stala sa členom 

Dátového centra obcí a miest v skratke DCOM, ktorý je nadre-
zortný informačný systém pre samosprávu. Ponúka nielen elektro-
nické služby, ale aj desať integrácií na ostatné registre a databázy 
verejnej správy a zároveň aj prepojenie na pôvodný informačný 
systém samospráv (www.slovensko.sk). 

Obec Bošáca využívajúca DCOM tak nielenže plní všetky 
povinnosti, ktoré nám vyplývajú zo zákona o eGovernmente, či 
zákona proti byrokracii, ale svojim občanom poskytuje bezkon-
kurenčný rozsah a kvalitu elektronických služieb  - v počte 134.

Čo to znamená pre Vás milí naši občana? 1. úsporu času, ale aj 
úsporu nákladov spojených s cestovaním, či poštovými službami; 
2. zvýšenie komfortu pri bežnej komunikácii s úradom; 3. zvýše-
nie transparentnosti – ste priebežne informovaný o stave vyba-
vovania svojej žiadosti; 4. zvýšenie kvality a dostupnosti služieb 
možnosť prispôsobiť služby samosprávy občanom; 5. zníženie zá-
ťaže životného prostredia z pohľadu odstránenia väčšinovej časti 
„papierovej“ agendy na úradoch. 

Aby mohol občan alebo podnikateľ aktívne využívať elektro-
nické služby, musí byť prihlásený na portáli dcom.sk v súkromnej 
zóne  prostredníctvom mID (mobilný identifi kátor, mobilné zaria-
denie) alebo eID (elektronický identifi kátor, občiansky preukaz), 
ktorá ako jediná na Slovensku, ponúka občanom možnosť využiť 
elektronické služby mesta a obce priamo z mobilu. 

 
Mgr. Zuzana Poláková

referent vnútornej správy

Činnosť Obecnej knižnice 
Bošáca za rok 2023 

Na činnosti knižnice v roku 2023 sa ešte stále prejavovali ná-
sledky pandémie Covid 19. V tomto roku mala knižnica 79 čita-
teľov, z toho 29 vo veku do 15 rokov. Bohužiaľ, máme ešte 10 
čitateľov, ktorí majú doma knihy zapožičané pred pandémiou, t. 
j. v roku 2019 a 2020. Svojím konaním znemožňujú ostatným či-
tateľom prečítať si dané knihy. Chcela by som ich aj touto cestou 
poprosiť, aby knihy vrátili.

Knižnica mala k 31. 12. 2023 10 314 kníh – z toho: 2 108 kníh 
odbornej literatúry pre dospelých, 5 067 kníh krásnej literatúry pre 
dospelých, 480 kníh odbornej literatúry pre mládež, 2 659 kníh 
krásnej literatúry pre mládež.

Najlepší čitatelia medzi dospelými: Kopuncová Janka - 81 
prečítaných kníh, Kopuncová Eva – 49 kníh, Václavová Jarmila - 
43 kníh, Kaššovicová Eva – 36 kníh, Kosa Jozef – 35 kníh. Medzi 
čitateľmi do 15 rokov: Benechová Tatiana – 28 kníh, ostatní – od 
3 do 5 kníh.

Najčítanejší spisovatelia v beletri - Benzoniová Juliette, Do-
minik Dán, Jana Pronská a knihy s tematikou koncentračných tá-
borov, v náučnej literatúre - knihy z obdobia 2. svetovej vojny, 
literatúra pre mládež - rozprávkové knihy od viacerých autorov, 
náučná literatúra pre mládež – encyklopédie o zvieratách. 

V roku 2023 bolo v knižnici 817 výpožičiek. Knižnicu počas 
roka navštívilo 392 čitateľov, z toho 130 čitateľov do 15 rokov.

V roku 2023 boli v knižnici 4 akcie, na ktorých sa zúčastnilo 
121 návštevníkov. V rámci mesiaca knihy to bola návšteva žia-
kov Materskej školy zo Zem. Podhradia, žiakov z Materskej školy 
Bošáca, s ktorými sme v rámci akcie „Noc s Andersenom“ čítali 
rozprávky a beseda so spisovateľom Jiřím Jilíkom o knihe „Pod-
hůřím Bílých Karpat do země bohyní a zbojníků“, kde opisuje aj 
históriu Bošáckej doliny. Besedu spríjemnil hudobným progra-
mom Anton Hudec a bývalé členky folklórnej skupiny Hradišťan. 
Ako po iné roky, aj teraz bolo stretnutie hríbarov, ktorí si zhodno-
tili hubársku sezónu.

Ing. Radošová Ľudmila

Výstavba, územné plánovanie a rozvoj
Výsledkom procesu kompostovania bio-

logických odpadov je kompost – organické 
hnojivo, vhodné na úpravu pôdy a pestova-
nie rastlín. To je ďalší prínos tohto projektu. 
Kompost vyrobený na kompostárni v Bošá-
ci bude prednostne používaný pri údržbe a 
zakladaní verejnej zelene v obci. Kompost 
si však budú môcť z kompostárne bezplatne 
odobrať aj obyvatelia obcí pre vlastné vyu-
žitie. 

• Zdravšie životné prostredie a vypesto-
vané potraviny sú ďalším prínosom.   

• Zo širšieho hľadiska sa zavedením 
zberu biologického odpadu a jeho kompos-
tovaním zníži nelegálne nakladanie s týmto 
odpadom v obci

Už nebude žiaden dôvod na spaľovanie 
biologických odpadov na záhradách alebo 
na ich vozenie na čierne skládky. 

Kapacita kompostárne: spracovanie 
830 t BRK odpadov/rok, vyrobí sa cca 400 t 
kompostu podľa zloženia vstupných suro-
vín.

Okrem stavebných prác projekt  tvorí aj 
jeho technické a technologické vybavenie, 
ktorými sú traktor s príslušenstvom, rezací 
a miešací voz na biologické odpady, bubno-

vý rotačný triedič, hygienizačný kontajner, 
cestná váha. 

Držme si palce, aby sa projekt podarilo 
úspešne naplniť a odpad efektívne spraco-
vávať. 

Schopnosť kompostu viazať vodu má 
význam aj pri zmierňovaní vplyvu klimatic-
kých zmien. Jeho aplikácia na pôdu tak vý-
znamne prispieva k stabilizácii regionálnych 
mikroklimatických podmienok. 

Z tohto pohľadu musíme nazerať na 
kompostovanie ako na výrobný proces 
hodnotného produktu, ktorý má strategic-
ký význam pre spoločnosť a nielen ako na 
alternatívny spôsob zbavenia sa biologicky 
rozložiteľných odpadov. 

Ing. Miloš Gavač, 
referent projekt. činností

Modernizácia
informačného systému 
na obecnom úrade
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Divadlo prináša radosť

Po rokoch sme obnovili v Bošáci divadelný festival. V sobotu 13. 
januára sme v našom kultúrnom dome  usporiadali V. Bošácke 
divadelné dosky za účasti divadelníkov z Nového Mesta nad 
Váhom, Novej Bošáce, Starej Turej a domáceho divadelného 
súboru Rozmarín. Predstavenia boli každé iné, ale jedno mali 
spoločné. Nechýbal v nich humor a skvelé herecké výkony. 
Každý z účinkujúcich súborov dostal na pamiatku aj plaketu 
s divadelným motívom, ktorá bude jeho členom pripomínať 
účasť na tomto podujatí. Podujatie sa konalo vďaka podpore 
Nadácie Orange v Zamestnaneckom grantovom programe a 
zamestnancovi Orange, zároveň členovi bošáckych divadelníkov 
Tomášovi Dzurákovi. Ďakujeme Nadácii Orange, všetkým 
účinkujúcim, organizátorom a návštevníkom.
Chcela by som poďakovať všetkým Vám, ktorí ste si našli cestu 
do kultúrneho domu a podporili amatérskych divadelníkov. 
Divadlo má v Bošáci veľkú tradíciu. Budeme veľmi radi, 
ak sa nájdu ďalší ochotní herci a herečky, ktorí sa pridajú do 
divadelného kolektívu v Bošáci. Vek nie je rozhodujúci, ani 
predchádzajúca skúsenosť. Ak máte chuť sa zapojiť, všetko 
ostatné sa naučíte. Veď v prvom rade ide o zábavu, dobrú partiu 
a odhodlanie potešiť ostatných. Chceli by sme nacvičiť ďalšiu 
divadelnú hru, chýbajú nám najmä muži, tak sa osmelte, či už 
dámy, páni, žiaci, všetci ste vítaní. 
Zároveň by sme Vás radi pozvali na divadelné predstavenie 
našich kamarátov z Melčíc Lieskového, ktorí prídu k nám 
odohrať divadelné predstavenie pod názvom Kúpele na nervy už 
14. apríla 2024. Viac na priloženom plagáte.

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

Plesali sme s Beátkou Dubasovou

Plesová sezóna sa každým rokom začína 6. januára a končí 
Popolcovou stredou. Je to obdobie, kedy si môžeme vybrať 
z množstva spoločenských akcií konaných v našom bližšom 
či širšom okolí. Posledný januárový víkend je už v Bošáci sta-
bilne venovaný obecnému plesu. Tento rok to bol v poradí už VI. 
Obecný ples v Bošáci s dátumom konania 27. január 2024. O 
zábavu na tanečnom parkete sa celú noc starala hudobná skupina 
Rios a plesom nás sprevádzala jedinečná a veselá Gabika Polia-
ková. Po príhovore a prípitku starostu obce Bc. Jozefa Mihalu, 
ples tancom otvorili a ďalšie tanečné čísla počas večera pridali 
členovia tanečnej skupiny Grupo Caliente. Svoje umenie v pole 
dance nám predviedlo duo Miška a Slavo a publikom zabavil Mr. 
Bubble so svojou bublinovou šou. Vyvrcholením programu bolo 
spevácke vystúpenie slovenskej divy Beátky Dubasovej, ktorá 
bola úžasná, zábavná, veľmi milá a charizmatická. Ako sku-
točná hviezda, o ktorých spieva aj v svojom veľkom hite Vráť 
mi tie hviezdy. O veľký gurmánsky gastrozážitok sa postaral náš 
kuchársky tím na čele s Petrom Bilčíkom. Sladké a slané dobroty 
pripravila Zuzka Poláková s pomocníčkami. Polnočné pečené 
prasiatka nám darovalo Poľnohospodárske družstvo Bošáca 

(srdečne ďakujeme) a parádne do chrumkava ich upiekli manže-
lia Turekoví. Nechýbala bohatá tombola, za všetky krásne ceny 
srdečne ďakujeme všetkým našim sponzorom. Za fotokútik pre 
našich hostí ďakujeme spoločnosti Comtec. Veľké poďakovanie 
patrí kultúrnej komisii, zamestnancom obce a kolegom poslan-
com z obecného zastupiteľstva, ktorí sa zapojili do prípravy, vš-
etkým dobrovoľníkom, ktorí pripravovali ples, všetko naleštili, 
vyžehlili, vyzdobili a starali sa o hostí počas celého plesu. Ste 
skvelí. A nakoniec ďakujeme Vám všetkým, ktorí ste sa prišli 
zabaviť, s radosťou sme to pripravili pre Vás. Veríme, že sa Vám 
páčilo a budeme sa snažiť opäť vylepšiť v ďalšom ročníku. Už 
teraz Vám vieme sľúbiť, že program bude opäť zaujímavý a nohy 
Vás v sobotu ráno budú bolieť od tanca. 

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania
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Pre ženy a o ženách
Pri príležitosti MDŽ sme pozvali naše 

ženy a dievčatá na podujatie „Byť ženou 
je nádherné“ do kultúrneho domu v nede-
ľu 10. marca 2024. Všetky dámy privítal 
starosta obce krásnym jarným kvetom a 
aj peknými slovami venovanými všetkým 
ženám. Keďže to bol „ženský deň, o že-
nám a pre ženy, svoje autorské piesne nám 
zaspievala úspešná mladá dáma, naša spo-
luobčianka, speváčka Nikka Kusendová. 
Novú prírodnú kozmetiku predstavila Bar-
bora Zelková, ktorá si splnila sen a zalo-
žila vlastnú kozmetickú radu pod značkou 
BarboraLori, ktorá sa vyrába v Novom 
Meste n/V.  Ochutnali a pripravili sme si 
„sallové koláčky“, ktorých prípravu nám 
ukázala Ľudka Radošová. Kedysi nechý-
bali na stole na žiadnej významnej udalosti 
v rodine a pokladali sa doslova za zákusky. 

Pri príprave podujatia som získala asi 10 
receptov na túto pochúťku. Každý iný, ori-
ginálny a niečím obohatený. Základom je 
však sadlo, teda vnútorná bravčová slani-
na, ktorú ľudia získavali počas zabíjačiek. 
Niekto si povie, že to je divná ingrediencia 

do koláčika, no tieto tradičné koláčiky sú 
skutočná pochúťka. Taktiež sme mali mož-
nosť zdegustovať prírodné ovocné šťavy a 
šumivé vínko z PD Čachtice, nátierky a po-
chúťky, ktoré pripravila kultúrna komisia. 
Všetky prítomné dámy prekvapil a potešil 
starosta obce Jozef Mihala, ktorý hrou na 
harmonike ukončil program nášho stretnu-
tia. Pridali sa k nemu spevom aj prítomné 
žienky a podujatie sme tak ukončili na ľu-
dovú nôtu.  Teší ma, že nedeľné podujatie 
venované ženám sa vydarilo. Ďakujeme 
všetkým účinkujúcim a organizátorom a 
Vám milé dámy za účasť. Všetkým ženám 
prajeme veľa zdravia, šťastia, spokojnosti, 
lásky a vždy úsmev na tvári.

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a 

vzdelávania

Fašiangová nálada v Bošáci
Fašiangy sú najveselším obdobím v 

roku po celom Slovensku. Sú plné plesov, 
zábav, stretnutí, veselých ľudí, krásnych 
pestrých kostýmov a šiat. Fašiangy vr-
cholia vždy pred Popolcovou stredou ve-
selými fašiangovými sprievodmi a podu-
jatiami, aby ukončili čas veselosti pred 
pôstnym obdobím. V sobotu 10. februára 
aj celá Bošáca žila fašiangami, tak ako aj 
v mnohých iných dedinách a  mestách po 
celom Slovensku.

Sobotné popoludnie rozveselili ulice 
našej obce členovia FS Bosák, ktorí pri-
pravili fašiangovú obchôdzku po obci. 
Krásne fašiangové kostýmy a veselá muzi-
ka vytiahli obyvateľov z príbytkov von na 
ulicu. Spievalo sa, tancovalo, aj niečo po-
pilo a zajedlo. Poďakovanie patrí všetkým 
občanom, ktorí sa zapojili do tejto milej 
akcie a pripravili občerstvenie pre členov 
sprievodu, zaspievali si a zatancovali. A 
samozrejme ďakujeme aj členom Bosáku 
za túto milú udalosť. 

Večer vo veľkej spolupráci DHZ Bošá-
ca, Obce Bošáca, FS Bosák a DS Rozmarín 
sa v kultúrnom dome konala Fašiangová 
veselica s pochovávaním basy. Naši hasiči 
pripravili zabíjačkové dobroty a dievčatá 
hasičky fašiangové šišky a fánky. Zahra-
la a zaspievala skupina Fanatik. Program 
pochovania basy za spolupráce všetkým 
vyššie spomínaných účinkujúcich bol opäť 

úsmevný, ale i smutný. Basa sa pobrala na 
zaslúžený odpočinok. Poďakovanie patrí 
všetkým organizátorom.

Keď už o fašiangoch, treba spomenúť 
aj tradičný Zabudišovský fašánek, ktorý 
vďaka hlavnému organizátorovi Janovi 
Karlíkovi je vždy originálny a žije s ním 
celá Zabudišová.

Obec Bošáca ďakujeme všetkým spo-
luobčanom, ktorí sa akýmkoľvek spôso-
bom zapojili do týchto tradičných podujatí.

Tatiana Helíková 
preds. Kom. kult., športu a vzdelávania

Tradičná kuchyňa našich starých mám 
je zaujímavou témou, ktorá ma chytila za 
srdce pred rokmi. Mala som to šťastie, že 
som poznala kuchyňu mojich prababiek a 
babičiek, ktoré čerpali nie z kuchárskych 
kníh ani rôznych panských jedál, ale ro-
dinných postupov a receptov z gazdov-
ských dedinských dvorov.  

Hlavné jedlo, teda to „poriadne“ ako 
babky hovorili, to ma ako dieťa moc ne-
zaujímalo. Ale maškrty to áno. A tak si 
pamätám na lahodné bábovky, záviny, 
oškvarkové pagáče so slivkovým lekvá-
rom, smotánkový alebo lekvárový bá-
leš, buchty, sallové koláčky, gule, repové 

lokše, šišky, plnené rožky alebo napríklad 
fánky. V Bošáci vždy na zabíjačke, babka 
a ostatné ženy pripravovali fánkové ruže. 
Dedo mával z toho nervy, lebo predsa kde 
sa robí s mäsom, nemá čo múka robiť. Ale 
ženy si išli svoje a vyrábali fánkové ruže, 
aspoň tak som ich ja volala. Uplynulo veľa 
rokov, čo sme to doma nerobili. A tak v 
rámci debaty o tradičných receptoch počas 
uplynulého obdobia mi p. Eva Adamaťo-
vá povedala, že je ochotná ukázať ako sa 
tie fánkové ruže robia. Ja som samozrejme 
súhlasila a zorganizovali sme kurz. Záu-
jem žien nás milo prekvapil. Prípravu sme 
rozdelili na dve skupiny a každá zo žien 
si mala možnosť vyskúšať tú svoju ružu. 
Naše lektorky p. Adamaťová a p. Vavrová 
trpezlivo vysvetľovali a my ostatní sme sa 
priúčali. Kurz sa vydaril a mňa to prenies-
lo naspäť do detských čias. 

Som veľmi rada, že Vás táto téma oslo-
vila a prišli ste si vyskúšať prípravu tejto 
fašiangovej pochúťky. V minulosti sa tieto 
fánky pripravovali aj na krstiny a svadby. 

Ak aj Vy poznáte nejaký zaujímavý re-
cept, dajte vedieť. Sú to poklady, ktoré by 
nemali zostať zabudnuté, ale mali by sa 
variť, piecť a pripravovať. Aj keď si ne-
viem predstaviť, že by sme si teraz piekli, 
tak ako kedysi dávno, napríklad drozdov 
(kvíčaly), žijeme predsa v úplne inej dobe, 
množstvo tradičných receptúr stojí určite 
za vyskúšanie. V niektorých postupoch 
niečo obmeníme, možno pridáme surovi-
nu, ktorá spraví pokrm lahodnejší a lepší. 
Veď suroviny a ich dostupnosť sa menia, 
tie ktoré boli pred rokmi úzkoprofi lovým 
tovarom, sú dnes bežne dostupnou surovi-
nou vo všetkých obchodoch.

Pečte, varte a tešte svojich blízkych 
tradičnými jedlami. Recepty na niektoré 
z nich nájdete aj na našej stránke www.
podlopenikom.eu, kde ich po spracovaní 
budeme postupne pridávať.  

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a 

vzdelávania

Varíme 
a pečieme



10 11

HOLUBÁRSKA SEZÓNA 2023 Lepšia, ako tá predošlá?

Po jej skončení, môžeme kon-
štatovať, že bola určite lepšia ako 
tie predchádzajúce, a to pre našich 
chovateľov vo všetkých smeroch. 
Pomalými krokmi sa približujeme 
k strateným pozíciám, ktoré boli 
v minulosti dosiahnuté viacerými 
našimi chovateľmi.

Začiatkom apríla som sa zú-
častnil na mimoriadnom zasadnutí 
Európskej holubárskej spoločnos-
ti v Liptovskom Mikuláši, kde 
bol pred sto rokmi založený prvý 
Holubársky spolok na Slovensku, 
kde bolo ocenených viacero cho-
vateľov za prínos pre tento šport. 
Z nášho regiónu boli ocenení 
dvaja chovatelia z Nového Mesta 
nad Váhom, ale majú väzbu aj na 
našu obec a to: p. Karol Atalovič 
a MvDr. Marián Raclavský, otec 
našej pani doktorky.

V sezóne 2023 z počtu 21 čle-
nov pretekalo 13 chovateľov v OZ 
Trenčín, kde bolo celkovo 109 
pretekajúcich chovateľov s nasle-
dovnými umiestneniami:

Staré holuby: 4. miesto – p. 

Gúčik, 6. -p. Peráček, 11. p. Turan, 
26.- p. Václav st. 30.- Ing. Straka, 
39. -p.  Švancara Š+P, 42. -p. 
Dzurák, 45. -p. Erlich, 49. -p. Vác-
lav ml., 54. -p. Minárčic atď.

Mladé holuby: 3. miesto - p. 
Václav st., 4. -p. Belák, 5. -p. 
Peráček, 8. -p. Dzurák, 11. -Ing. 
Straka, 17. -p. Erlich, 22. - p. Jurá-
ček Jakub, 27. - Václav ml., 41. -p. 
Švancara Š+P.

V pretekoch mladých holubov 
sa nám podarilo zúročiť prácu a 
nové poznatky a odchovy zado-
vážených holubov a tiež sa to aj 
odzrkadlilo v umiestneniach vo 
všetkých oceňovaných kategóri-
ách na nasledujúcich výstavách, 
najmä na tej, čo sme poriadali zá-
verom roka u nás v KD v Bošáci, 
ktorá bola označená za jednu z 
najlepších organizovaných výstav 
za posledné roky na Slovensku. Z 
tejto výstavy sme si odniesli viac 
ako 20  ocenení a naše holuby po-
stúpili na celoštátnu výstavu, ktorá 
bola začiatkom roka v Trenčíne /
víťazi kategórií boli chovatelia: 

Gúčik, Belák, Peráček, Dzurák/.
Výstavu sme poriadali po pia-

tich rokoch a pri príležitosti 30. vý-
ročia založenia našej organizácie v 
Bošáci. Na tejto výstave sme si aj 
pripomenuli všetkých bývalých 
našich členov, formou premieta-
nia starých fotiek a tiež v katalógu 
výstavy. Za všetkých spomeniem 
aspoň niektorých z nich a to: Ján 
Podhradský, Jozef Juráček, Jozef 
Malec, Rasťo Dovina, Dušan Ja-

kube a iní. Na všetkých si veľmi 
často spomíname ako aj na rôzne 
príhody a príbehy s nimi.

Touto cestou by sme sa chceli 
poďakovať Obci Bošáca a najmä 
pánovi starostovi Mihalovi za spo-
luprácu pri organizovaní spome-
nutej výstavy.

Za kolektív chovateľov 
poštových holubov 

Martin Dzurák  

Obchodníci a živnostníci
v minulosti

Obchod a hostinec ,,U Joštica“ v Trenčianskych Bohuslaviciach pred II. sv. 
vojnou. Hostinec sa využíval aj na kultúrne účely, zábavy alebo divadlá. V hostinci 

bolo vybudované aj malé pódium. Pri obchode stála ešte benzínová pumpa, ktorá 
bola zriadená  roku 1935 a prevádzkovala ju fi rma Apollo. Pumpa sa vtedy nachá-

dzala pri hlavnej ceste smerujúcej od Bratislavy hore Považím. Takáto pumpa sa 
nachádzala i v Bošáci na námestí ,,U Kačíca“.

Na námestí v Bošá-
ci vľavo pri odbočení 
na Zabudišovú stál 
obchod u Pavla Kačíca 
so zmiešaným tovarom. 
Obchod bol založený v 
roku 1928. Pri predajni 
stála aj benzínová pum-
pa. Benzínová pumpa bola jedna z prvých v širokom okolí. Najbližšie 
pumpy podľa autoatlasu ČSR z roku 1930 stáli v Trenčíne a Piešťanoch. 
Benzín sa čerpal ručne pákovou pumpou. Na fotografi i vidno iba malú 
časť pumpy vpravo. Záber je z 50-tych rokov 20. storočia.

Oproti dnešnému kultúrnemu domu na Hrubej 
Strane v Bošáci, bol Obchod s papiernictvom u Juráč-
kov. Dom mal prvý balkón v Bošáci. Záber zachytáva 

budovu v roku 1950. Vo výklade je možné vidieť portrét 
nášho prvého „robotníckeho prezidenta“ K. Gottwalda.

V centre Zemianskeho Podhradia, v dome na snímke z 
obdobia tesne po II. sv. vojne, bola krčma a obchod u Kusen-
dov. Podhraďania poznali tento obchod aj pod názvom „na 
schodkoch“. Na stene zanechali ,,svoj odkaz“ prechádzajúci 
sovietski vojaci. 

PaedDr. Daniel Bradáč



12 13

Zo života záhradkárov
Záhradkársky

veľtrh 2024

V čase, keď píšem tieto riad-
ky je v plnom prúde orezávanie, 
vysádzanie a   vrúbľovanie stro-
mov. Skôr ako začneme sadiť v 
záhradách mám tu pozvánku na 
výnimočnú akciu roka záhrad-
károv.

V dňoch 10. – 14.4.2024 sa 
bude v Trenčíne na letisku ko-
nať tradičná a najväčšia záhrad-
kárska výstava na Slovensku, 
28. ročník veľtrhu Záhradkár. 
Odborným garantom veľtrhu 
je Slovenský zväz záhradká-
rov,  Slovenský zväz včelárov 
a Združenie Ľudové remeslá. V 
rámci sprievodného programu 
veľtrhu bude popri zaujímavých 
prednáškach vytvorená nová 
aréna Eduarda Jakubeka, kde 
budú prezentované praktické 
ukážky ošetrovania ovocných 
drevín v podaní popredných slo-
venských odborníkov ako prof. 
I.van Hričovský, Ing. Eduard Ja-
kubek a protagonisti populárnej 
TV relácie Nová záhrada Martin 
Čurda a František Laššák. Na 
programe je aj krst novej knihy 
prof. Ivana Hričovského. Pokiaľ 
sa chcete stretnúť s obľúbeným 
prof. Ivanom Hričovským alebo 
protagonistami obľúbenej relá-
cie Hurá do záhrady máte mož-
nosť v nasledujúcich dňoch:

 STREDA 10.4.2024
 prof. I. Hričovský - sláv-

nostné otvorenie
 prof. I. Hričovský - krst no-

vej knihy
 Ing. Eduard Jakubek - sláv-

nostne otvorenie
 Ing. Eduard Jakubek & ko-

lektív - praktické ukážky rezov 
ovocných drevín (2x počas dňa)

 ŠTVRTOK 11.4.2024
 Ing. Eduard Jakubek & ko-

lektív - praktické ukážky rezov 
ovocných drevín (2x počas dňa)

 PIATOK 12.4.2024
 Martin Čurda a František 

Laššák - prezentácia na pódiu v 
krytej hale.

 prof. I.Hričovský - prezen-

tacia na pódiu v krytej hale / 
spoločná s M.Čurda a F.Laššák

 Ing. Eduard Jakubek & ko-
lektív - praktické ukážky rezov 
ovocných drevín (2x počas dňa)
SOBOTA 13.4.2024

Martin Čurda a František 
Laššák - prezentácia na pódiu v 
krytej hale

Ing. Eduard Jakubek & ko-
lektív - praktické ukážky rezov 
ovocných drevín (2x počas dňa)

 NEDEĽA 14.4.2024
 Ing. Eduard Jakubek & ko-

lektív - praktické ukážky rezov 
ovocných drevín (2x počas dňa)

Pre návštevníkov je pripra-
vená kyvadlová doprava z auto-
busovej stanice až na letisko.

Základná organizácia Slo-
venského zväzu záhradkárov v 
Bošáci usporiada zájazd na veľ-
trh v sobotu 13.4.2024. Profesor 
Hričovský všetkých srdečne po-
zýva a sľúbil, že vybaví pekné 
počasie. Preto aj ja srdečne po-
zývam členov základnej organi-
zácie na toto podujatie. 

Odkaz mladým 

záhradkárom

Pri príležitosti dožitých 
krásnych 94. narodenín som sa 
stretla s najstarším členom zák-

ladnej organizácie Slovenského 
zväzu záhradkárov v Bošáci pá-
nom Matejom Benkom. I keď 
mu už nohy dobre neslúžia, pa-
mäť mu slúži veľmi dobre a rád 
si so mnou zaspomínal na staré 
časy.

Pán Benko pochádza zo 
siedmich detí. Od malička ho 
bavila práca so strojmi a mo-
tormi. Učil sa za strojného zá-
močníka na učňovke v Trenčíne 
a „praxoval“ u Jána Václava v 
Zemianskom Podhradí. Tam sa 
mu nepáčilo a vydržal tam len 
dva týždne. Kamaráti ho zlákali 
do Bošáce k pánovi Jánovi Ada-
movicovi - Adamičkovi /opro-
ti bývalej predajne obuv/, kde 
zotrval až do vyučenia. Ako 19 
ročný nastúpil do podniku STS 
/Strojno traktorová stanica / v 
Novom Meste nad Váhom, kde 
pracoval celý život a odtiaľ odi-
šiel do dôchodku v roku 1990. 
Spomína, že pracoval rád na 
traktore, oral, sial a taktiež rád 
robil na mláťačke, chodilo sa na 
sezónne žatvy. Neskôr pracoval 
na vývojovej dielni, kde robil 
prototypy, ktoré sa zadávali do 
výroby. Túto prácu robil cca 40 
rokov.

  Pod jeho rukami 
vznikli viaceré výrobky, kto-
ré pán Benko bez problémov 
vymenoval – zábradlie okolo 
kultúrneho domu v Bošáci, zá-

bradlie okolo kostola v Novej 
Bošáci, osadenie strechy a kríž a 
okenice na kostol v Novej Bošá-
ci, v kaplnke v Trenčianskych 
Bohuslaviciach kované dvere , 
dokonca  „vykuval“ ručne 172 
kramlí /železné spojky/, a to už 
v pokročilom veku, vo svojich 
82 rokoch !  Jeho ručná práca sú 
aj všetky brány – podnávratie u 
náprotivných susedov Janego-
vých, oplotenie na záhradkách 
/ Ján Mihala, Jozef Mihala, Jo-
zef Surovčík/. Ručne vyrobil 
struháky na burgyňu, 19 kusov 
šrotovníkov, 28 kusov žalúzií 
na zvonici na kostole v Novej 
Bošáci, na starej zvonici v No-
vej Bošáci železné schody po 
zvony. Od základu zhotovil gá-
ter na rezanie dosiek  /rámová 
píla/ v počte 40 kusov + 1 kus 
pre Poľnohospodárske družstvo 
v Bošáci. Je obdivuhodné, že do 
neskorého veku vyrábal a opra-
voval náradie rôzneho druhu, 
napr. motyky. Samozrejme, že 
to všetko nerobil sám. Ich dvor 
bol vždy plný chlapov, ktorí mu 
pomáhali. 

V Slovenskom zväze zá-
hradkárov je členom od roku 
1960, teda od jeho vzniku. Pes-
tovanie rastlín a ovocinárstvo 
bolo skôr prácou jeho manželky, 
ale  pomáhal jej pri záhradných 
prácach vždy keď mu to povin-
nosti dovolili.

Na moju otázku: „Čo by 
odkázal dnešným mladým ľu-
ďom?“ mi povedal : „ Páči sa mi 
robota  Patrika Mihalu a to, že  
ide v otcových šľapajách.“ Všet-
kým mladým ľuďom, hlavne 
záhradkárom odkazuje, aby ich 
práca bavila tak ako jeho bavila 
práca so strojmi a motormi.

Ďakujem pánovi Benkovi 
a jeho rodine, že som sa s ním 
mohla porozprávať a želám mu 
veľa zdravia a ešte veľa pekných 
chvíľ v kruhu rodiny a podľa 
zdravotných možností aj v kru-
hu záhradkárov.

Ing. Viera Kozicová, 
predseda SZZ ZO, o.j.z.

Štefanská turistika bez zimnej atmosféry

Ráno dňa 26.12.2023 vyrazilo zo Zabudi-
šovej už na 39. ročník Štefanského turistic-
kého pochodu po trase Zabudišová - Kykula 
- Vyškovec - Mikulčin Vrch - Veľký Lopeník 
- Nová Bošáca - Španie - Zabudišová až 135 
vyznávačov zimnej turistiky. Nie všetci absol-
vovali tento celý  28 km okruh, viacerí využili 
možnosť skrátiť si trasu návratom z Vyškovca 
späť na Zabudišovú, keď prešli 20 km, iní zase  
ukončili pochod v Novej Bošáci, keď zdola-
li  22 km a pokračovali domov autobusovými 
spojmi.  Škoda, že sme sa opäť nedočkali pra-
vej zimnej atmosféry, keď ešte ráno 24.12.2023 
bolo na Zabudišovej 35 cm snehu a vyššie v 
horách vyše 40 cm. Musíme veriť, že o rok to 
bude lepšie a konečne nepríde tradičné vianoč-
né oteplenie. 

Združenie obcí Mikroregión Bošáč-
ka pozýva všetkých milovníkov pohy-
bu v prírode na 7. ročník diaľkového 
turistického pochodu Okolo Bošáckej 
doliny, ktorý sa uskutoční v sobotu  
dňa 27. apríla 2024. Organizátori majú 
pripravených pre účastníkov 6 rôznych 
variant trás v slovensko-moravskom 
pomedzí, ktorých dĺžka je od 10 do 52 
km. Zraz účastníkov je medzi 6:00 až 
9:00 hod. na ihrisku OŠK Bošáca, tak 

isto aj cieľ všetkých variant trás je na 
tom istom mieste. Všetci účastníci do-
stanú v cieli účastnícky list s pečiatkou 
a môžu si zakúpiť zaujímavé tričká a 
turistické známky. Na všetkých tra-
sách a samozrejme aj v cieli sú mož-
nosti občerstvenia v pohostinských 
zariadeniach, štartovné je dobrovoľné.                                                                                                      
Tešíme sa na Vašu účasť.

Turistike zdar, Jaroslav Struhár

Pozvánka

na turistiku Okolo Bošáckej doliny
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dít odpadu 46,89%. Čo je stále málo. Kla-
diete si otázku čo to je za číslo? Od tohto 
údaju  sa totiž odvíja poplatok za uloženie 
komunálneho odpadu na skládku odpa-
dov.   Pri našom percentuálnom podiele 
vytriedenia KO je  v súčasnosti 18 €/tona 
za uloženie komunálneho odpadu. Ak by 
sme dosiahli  percentuálny podiel vytrie-
denosti KO nad 60% , tak tu už je popla-
tok za skládkovanie len 11 €/tona, čo už je 
značný rozdiel. 

Ďalšia dôležitá informácia ohľadom 
zmeny zberu triedených zložiek odpadu 
sa  nachádza v priloženom  letáku. Od 1.4. 
2024 spoločnosť Marius Pedersen  s.r.o. 
na základe schválenej platnej legislatívy 
SR zákona o odpadoch ruší kontajnerové 
stojiská s 1100 litrovými kontajnermi ( 
žlté, modré, červené a oranžové)  zabezpe-
čujúce zber triedených komodít , ako boli 
plastové obaly, igelity, plechovky, papier, 
tetrapaky  a zavádza vrecový zber od domu 
s nulovou donáškovou vzdialenosťou . Do 
každej domácnosti v obci  budú dodané 
plastové vrecia žltej a modrej farby. Do žl-
tého vreca budete dávať plasty, plechovky 
a tetrapaky a do modrého vreca len papier 
a kartónový papier. Ak by ste potrebovali 
viac vriec na uvedený odpad stačí zavolať 
na obecný úrad a my Vám vrecia doručí-
me, alebo si ich môžete prísť prevziať aj 
osobne. Pokiaľ bude odpad v inom vreci, 
tak Vám ho nezoberú. Toto všetko máte 
vysvetlené v priloženom informačnom le-
táku vrátane  harmonogramu jednotlivých 
vývozov. Čo sa týka zberu komunálneho 
odpadu, tak tu sa  pripravujeme na označe-
nie  jednotlivých nádob na komunálny od-
pad v každej domácnosti čiarovým kódom, 
aby sme mohli prejsť v krátkom časovom 

horizonte na váženie každej smetnej  nádo-
by v obci a tak získali presné informácie 
o množstvách vzniknutého odpadu v obci 
a aj vykonaných úkonoch pri vývoze KO. 

V tomto roku by sme chceli  zrekon-
štruovať chodník v lokalite Borisov ulica 
smerom do školy súpisné číslo 205 až po 
súpisné číslo 193.   Samozrejme pokiaľ  by 
sme získali fi nančné zdroje, tak sa bude-
me snažiť aspoň čiastočne poopravovať tie 
najhoršie úseky miestnych komunikácii. 

Vďaka poskytnutej účelovej dotácií 
od fi rmy  Lesy SR, štátny podnik sa nám 
podarilo upraviť ďalšiu časť miestnej ko-
munikácie v lokalite potoky. Týmto by 
som chcel vysloviť vedeniu Lesov SR š.p. 
úprimné ďakujem za podporu, poskytnutie 
NFP a spoluprácu.

Pokračujeme v spolupráci s obcami 
Trenčianske Bohuslavice, Bošáca a Nová 
Bošáca v rokovaniach o zakúpení pozem-
ku na vybudovanie čističky odpadových 
vôd (ČOV) a získaní NFP na vybudovania 
kanalizácie, vrátane ČOV pre všetky spo-
menuté obce. 

Za spomenutie stojí aj úprava a osa-
denie dopravného značenia  križovatky v 
Trenčianskych Bohuslaviciach pri výjaz-
de na cestu I. triedy smerom na Trenčín a 
Nové Mesto nad Váhom. Tu musím vyslo-
viť poďakovanie starostke Trenčianskych 
Bohuslavíc Darinke Jurigovej za jej inicia-
tívu a podnet riešiť tento problém, pre zvý-
šenie bezpečnosti cestnej premávky v spo-
menutej križovatke. I keď v tomto smere 
sme my ako obce suplovali iné zodpoved-
né orgány za túto zle vyriešenú križovatku 
a dopravnú situáciu.  

Asi  ste si všimli, že ožilo aj naše fut-
balové ihrisko futbalom. Tu chcem po-
ďakovať pánovi Miroslavovi Švehlovi za 
jeho záujem a nápad využiť náš športový 
areál pre mládežnícke futbalové družstvá z 
Bošáce a nesmierne ma teší, že areál opäť 
ožil futbalom. Veď myšlienka vybudovať 
tento areál, aby slúžil občanom ako futba-
lové ihrisko tu vznikla v roku 1972 a bola 
by škoda,  keby sme túto ideu neudržali aj 
do budúcnosti. Verím, že areál bude i na-
ďalej  slúžiť pre dobrú vec a hlavne pre 
naše deti, ich zdravie, ktoré utužujú špor-
tom. Držím palce a želám veľa športových 
úspechov.

Záverom Vám chcem všetkým popriať 
krásne prežitie blížiacich sa Veľkonočných 
sviatkov v kruhu svojich najbližších, diev-
čatám veľa šibačov, menej vody a hlavne, 
aby ste boli všetci zdraví a šťastní. 

Miroslav Zámečník
starosta obce

Milí spoluobčania,

od nového roku už ubehli tri mesiace 
a za túto krátku dobu sme značne pokro-
čili v realizácii výstavby bytových domov 
(BD). Na stavebných prácach sa pokračo-
valo skoro bez prestávky v rámci možností 
a počasia, ktoré bolo veľmi vrtkavé. Na-
šťastie pre nás sme práce na výstavbe BD 
viac menej ani neprerušili, okrem vianoč-
ných sviatkov. V tomto momente už máme 
obidva bytové domy uteplené, omietnuté 
a ukončenú vonkajšiu fasádu. Vo vnútor-
ných priestoroch sa už začínajú chystať 
prípravné práce na fi nálne vymaľovanie.  
Osadili sa žumpy, buduje sa vodozádrž-

né opatrenie na dažďovú vodu v podobe 
vsakovacích objektov, riešime oplotenie, 
verejné osvetlenie a prípravu na  vybudo-
vanie miestnej komunikácie a parkovacích 
miest. Ďalej sa pokračuje vo výkopových 
prácach ohľadom vybudovania vodo-
vodnej prípojky a prípojky plynu. Dňa 
15.3.2024 by mali prísť pracovníci Zá-
padoslovenskej distribučnej a.s. prevziať 
stavenisko , aby mohli zahájiť práce na 
rozšírení nízkonapäťovej siete elektriny,  

aby sme mohli vybudovať prípojku elek-
triny  pre obidva  bytové domy. Ak budú 
pokračovať práce vo  výstavbe bytových 
domov v nasadenom tempe, tak v tomto 
roku by sme mali uvedenú stavbu sko-
laudovať a odovzdať do užívania našim 
spoluobčanom.  Samozrejme ak sa nevy-
skytne nepredvídateľná udalosť, ktorá by 
mohla spôsobiť zdržanie, alebo  spomale-
nie procesu výstavby. 

Momentálne máme spustený proces 
verejného obstarávania (VO)  na zabezpe-
čenie a realizáciu  výstavby ďalších pia-
tich  bytových domov v lokalite Gralinská, 
kde by nám v blízkej budúcnosti mohlo 
pribudnúť ďalších 42 bytových jednotiek 
na bývanie. Ak bude proces VO  úspešne 
ukončený, tak by sa  tento projektový zá-
mer mohol stať skutočnosťou možno už v 
roku 2026. 

Ďalej máme spustený proces VO na 
nákup komunálnej techniky v podobe 
malotraktora a prídavného príslušenstva. 
Nakoľko sme opätovne neboli úspešný pri 
žiadosti o NFP, tak sme rozhodli zakúpiť 
komunálnu techniku formou úveru. Na-
šim cieľom je získať komunálnu techniku 
na zabezpečenie údržby verejnej zelene, 
obecných pozemkov, údržbu miestnych 
komunikácií a možnosti poskytnúť aj Vám 
občanom drobné služby napríklad, ako 
je odvoz menšieho množstva konárov po 
orezaní stromov, zabezpečenia zberu ku-
chynského odpadu, ktorý by sme chceli 
spustiť v najbližších mesiacoch apríl, máj 
v spolupráci s obcou Bošáca. Ešte si do-
volím napísať zopár informácii k  zberu 
kuchynského odpadu z domácností. Do 
každej domácnosti Vám bude dodaná ná-
doba aj s  recyklovateľným vreckom, do 

ktorého by ste ukladali kuchynský odpad, 
ktorý  väčšinou končí v smetnom koši a 
potom v komunálnom odpade (KO). Bliž-
šie informácie o spôsobe, intervaloch zbe-
ru, vývozu sa Vám budeme snažiť dodať 
v čo v najkratšom čase, formou informač-
ného letáku, vyhlasovaním v obecnom 
rozhlase, sms hlásnikom a zverejnením 
informácii na ofi ciálnych stránkach obce. 
Isto Vás napadla myšlienka, prečo sa mení 
zaužívaný spôsob zberu, zavádza ďalší,  čo 
ten starosta vymýšľa a podobne. Musíme 
si však všetci  uvedomiť, že to nezáleží 
na nás, ale na schválenej legislatíve SR o 
odpadoch, ktorú sme si mi nevymysleli a 
ani neschválili.  My máme čierneho Pet-
ra v rukách a musíme všetky tieto zmeny  
aplikovať v praxi aj s tými negatívnymi re-
akciami od Vás obyvateľov.  Jednoducho 
je to naša povinnosť a nám nezostáva nič 
iné len ju akceptovať. Ja osobne  verím, že 
všetky tieto zmeny budú prínosom pre nás 
všetkých. Spomeniem zopár informácii 

ohľadom poplatkov za KO.  Poplatok za 
uloženie KO na skládku sa určuje na zá-
klade percentuálneho podielu vytriedenia 
KO.  Za rok 2023 máme v obci Zemianske 
Podhradie percentuálny podiel vytriedenia  
všetkého KO vrátane separovaných komo-

Kvapka krvi 
Bošáckej 
doliny

V pondelok 22. januára 2024 sa 
v kultúrnom dome v Zemianskom 
Podhradí konal ďalší už 29. odber 
krvi mobilnou jednotkou Národnej 
transfúznej služby. Krv prišlo da-
rovať 28 dobrovoľných darcov. Po 
vstupných lekárskych testoch bola 
krv odobratá 25 darcom, z toho boli 
aj dvaja prvodarcovia. Vďaka za 
Vašu odvahu prísť a „vstúpiť do klu-
bu“ dobrovoľných darcov krvi.

Ďalšia v poradí, jubilejná 30. 
Kvapka krvi Bošáckej doliny sa bude 
konať v KD Bošáca výnimočne v 
stredu 22. mája 2024. Ďakujem všet-
kým darcom a teším sa na stretnutie 
s Vami v máji.

Mgr. Lenka Paceková
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Nikto nebol 
ani hladný, 
ani smädný

Fašiangami sa nazývalo obdobie od 
Troch kráľov do Popolcovej stredy. Dĺžka 
trvania fašiangov sa riadila podľa dátumu 
Veľkej noci a keďže Veľká noc patrí k po-
hyblivým sviatkom, fašiangy teda mávali 
každý rok inú dĺžku. Preto sa hovorilo o 
dlhom a krátkom fašiangu a zároveň sa 
žartovne dodávalo, že počas krátkeho fa-
šiangu sa vydá každá dievka a počas dl-
hého len tie krajšie, lebo mládenci budú 

mať dostatok času na vyberanie. Tento rok 
boli veľmi krátke fašiangy, čo znamená, že 
Veľká noc bude veľmi skoro.  Neviem ako 
to počas týchto krátkych fašiangom bolo s 
vydajom u dievčat, ale my sme mali robo-

tu vtesnať dátum konania fašiangovej za-
bíjačky do tohto krátkeho obdobia. Tento 
rok sa fašiangová zabíjačka konala v so-
botu 3. februára 2024 v kultúrnom dome v 
Zemianskom Podhradí. 

V minulosti sa zakáľalo na fašiangy 
skoro v každej rodine, nielen tam, kde 
chystali svadbu. Slovenské zakáľačky 
boli povestné – bola to príjemná rodinná 
udalosť. Navzájom si vypomáhala nielen 
rodina, ale i susedia. Navečer, keď bolo už 
všetko urobené, gazdiná rozdelila výsluž-
ky zo zakáľačky a pohostila pomocníkov. 
Na zakáľačke nikto nebol ani hladný ani 
smädný.  A tak to bolo aj na našej „mo-
dernej zakáľačke“. Naši amatérski mäsiari 
pripravili výbornú kapustnicu, zabíjačko-
vú kašu, jaternice a klasickú v čepci pe-
čenú fašírku. Všetko bolo vynikajúce, a 
nakoľko táto zabíjačková tradícia sa skoro 

celkom vytratila, každý účastník si mohol 
prísť na svoje. Dobré jedlo, trošku trúnku, 
trošku vínka a k tomu výborná muzika zlo-
žená z hudobníkov, ktorí  vystupujú pod 
názvom Kto má čas, ktorí hrajú s veľkou 
chuťou a tým robia skvelú náladu. Môže-
me konštatovať, že akcia splnila všetky 
kritéria fašiangov. Bolo aj jedla, bolo aj 
pitia, bola aj muzika a nechýbala ani dobrá 
zábava, z čoho máme najväčšiu radosť my, 
ktorí sa podieľame na organizácii tejto ak-
cie. Už sa tešíme na stretnutie o rok.

Poďakovanie patrí všetkým tým, ktorí 
obetovali svoj voľný čas, aby pripravili 
občanom z našej i susedných  obcí krás-
ne, príjemné popoludnie a posedenie pri 
muzike, vínku a koštovke zabíjačkových 
špecialít. 

OcÚ Zem. Podhradie

Adelka Ostrolúcka a odkaz Štúrovskej generácie
 

Dňa 17.3.2024 usporiadala 
spomienkovú slávnosť Obec 
Zemianske Podhradie v spolu-
práci s Miestnym odborom Ma-
tice slovenskej v Bošáci (MO 
MS), Evanjelickou cirkvou 
a.v. v Zemianskom Podhradí a 
Trenčianskym osvetovým stre-
diskom (TOS). Pripomenuli 
sme si 200. výročie narodenia 
Adelky Ostrolúckej, netere 
Gustáva Ostrolúckeho, ktoré-
mu patrilo panstvo a priľahlý 
kaštieľ v našej obci. Rok 2024 
bol vyhlásený Maticou Sloven-
skou ako rok slovenských žien 
v národnom hnutí , kde má 
svoje miesto nielen naša Adel-
ka, ale aj Anička Jurkovičová 
rodáčka z N. Mesta n/V, ktorá 
sa stala manželkou jedného zo 
štúrovcov Jozefa Miloslava 
Hurbana. Spomienková sláv-
nosť sa začala službami Boží-
mi v našom krásnom Evanje-

lickom kostole a. v., ktorý je 
výnimočný svojou architektú-
rou a je jediný na Slovensku. V 
Európe sa nachádza ešte jeden 
podobný kostol, ako je ten náš 
a to v mestečku Oranienbaum- 

Wörlitz v okrese Wittenberg v 
Sasku- Anhaltsku – Nemecko. 

Po ukončení služieb Božích, 
ktoré slúžila naša pani farárka 
Janka Drottnerová sme sa pre-
sunuli pred Materskú školu, 
kde nás už čakali deti a pani 
učiteľky so svojim progra-
mom. Po kultúrnom vystúpení 
našich detí z MŠ sme sa presu-
nuli na starý cintorín k hrobu 
Gustáva Ostrolúckého, strýka 
Adely Ostrolúckej a  k hrobu 
Samuela Štúra, ktorý tu pôsobil 
ako evanjelický farár a bol bra-
tom Ľudovíta Štúra. Aj vďaka 
nemu sa spoznali Adelka a  Ľu-
dovít. Po krátkych príhovoroch 
starostu obce Zemianske Pod-
hradie Miroslava Zámečníka 
a poslanca národnej rady SR, 
podpredsedu TSK Michala 
Barteka sme položili vence k 
hrobom spomenutých osob-
ností Slovenského národa. Po-
tom sa účastníci spomienkovej 
slávnosti presunuli k pamätnej 
tabuli Adely Ostrolúckej. Po 
prednese básní žiakov spojenej 
školy Bošáca a položení ven-
ca k pamätnej tabuli Adely sa 
otvorila vstupná brána kaštie-
ľa a prítomní mali možnosť 
poprechádzať sa v priľahlom 
parku kaštieľa Ostrolúckych a 
pomyselne sa vrátiť do dávnej 
minulosti. Po ukončení pre-
hliadky spomenutého parku sa 
účastníci presunuli k zborové-
mu domu Evanjelickej cirkvi 
a.v., kde bol pripravený krátky 
program a občerstvenie. Po 
prednese básne našou žiačkou 
Miou Tinkovou sa k zúčast-
neným prihovorila pani Kris-
tína Jurzová z Trenčianskeho 
osvetového strediska a uviedla 
dôležité informácie k otvore-
nej výstave, ktorá bola nain-
štalovaná v zborovom dome, 
pri príležitosti 200. výročia 
narodenia Adely Ostrolúckej a 
Odkazu Štúrovskej generácie. 
Návštevníci mali možnosť si ju 
pozrieť a popri tom si vypočuť 

výborne pripravenú prednášku 
pani Janky Polákovej, ktorá 
bola zameraná na život Adely 
Ostrolúckej a rodiny Ostro-
lúckych. Potom nasledoval 
odborný výklad pána Daniela 
Bradáča k významným osob-
nostiam, rodákom našej obce v 
dejinách Slovákov, ku ktorým 
bezpochyby patria pán J. Ľ. 
Holuby a Ľ. V. Rizner. Vo svo-
jej prednáške pokračoval aj pri 
prehliadke Pamätného domu J. 
Ľ. Holubyho a Ľ.V. Riznera. 

Záverom boli predsedníč-
kou MO MS  Bošáca Žofi ou 
Hrančovou odovzdané dar-
čeky v podobe knihy  pexesa, 
ovocia, kvetov účinkujúcim 
deťom z MŠ Zemianske Pod-
hradie, spojenej školy Bošáca, 
pedagogickým pracovníkom a 
ďalším účinkujúcim, ktoré da-
rovala MO MS Bošáca a obec 
Zemianske Podhradie. 

Na úplný zaver chcem vy-
sloviť veľké ďakujem našej 
pani farárke Janke Drottne-
rovej, ďalej pani Žofi i Hran-
čovej, vystupujúcim deťom 
z MŠ Zemianske Podhradie, 
spojenej školy Bošáca, ich 
rodičom, pani učiteľkám, ria-
diteľke MŠ a spojenej školy 
Bošáca za pripravený krásny 
program a ochotu spolupraco-
vať. Úprimné ďakujem patrí aj 
pracovníčkam TOS a všetkým 
dobrovoľníkom, ktorí prispeli 
k zdarnému priebehu spomien-
kovej slávnosti. Samozrejme 
poďakovanie patrí aj „Adelke 
Ostrolúckej “ – v zastúpení 
Lea Drottnerová a „Ľudovítovi 
Štúrovi“ – v zastúpení Gabriel 
Zamec, ktorí ich presvedčivo 
stvárnili. Ešte raz ďakujeme 
všetkým a tešíme sa na stretnu-
tie s Vami niekedy v budúcnos-
ti.

Miroslav Zámečník
starosta obce Z. Podhradie
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teľov našej MŠ. Deti ale i dospelí sa zmenili na rozprávkové 
bytosti – čarodejnice, víly, motýle, princezné, policajtov, bo-
jovníkov a spoločne so šašom si užívali príjemné chvíle plné 
hudby, súťaží a tanca. Za krásne masky boli deti odmenené, 
nechýbala ani výborná torta s ohňostrojom od maminky Janky 
Lobíkovej. Deťom sa veľmi páčil balónový dážď či super dis-
kotéka s DJ Števom.

Ďakujeme p. starostovi Miroslavovi Zámečníkovi za zapo-
žičanie KD, všetkým za pomoc, prinesené koláčiky, ovocie, 
všetkým, ktorí nás fi nančne podporili dobrovoľným príspev-
kom. Veľmi nás teší výborná spolupráca s rodičmi detí. Opäť 
sa podarila krásna akcia pre deti, už teraz sa tešíme na ďalšiu.

Malí fidlikanti
Po veľkom minuloročnom úspechu Fidlikantov sme sa roz-

hodli v marci pozvať ich opäť do našej materskej školy – KD 
v Zemianskom Podhradí.

Vystúpenie bolo veľmi veselé, interaktívne, deti spoznávali 
rôzne slovenské ľudové hudobné nástroje: fujaru, koncovku, 
drumbľu, gajdy, píšťalky, husličky, cimbal. V závere si hru na 
cimbal  aj vyskúšali. Na vystúpenie sme pozvali aj kamarátov 
z MŠ Trenčianske Bohuslavice. Spoločne sme si zaspievali, 
zatancovali a vo veselej nálade sme odchádzali do  MŠ.

Kniha – naša kamarátka
Marec je mesiacom knihy. S deťmi sa venujeme knihám 

počas celého roka, no tento mesiac im venujeme ešte väčšiu 
pozornosť. Učíme sa a opakujeme si ako vzniká kniha, kto je 

to spisovateľ, ilustrátor, kde sa dajú knihy kúpiť či požičať. 
Začiatkom marca sme navštívili Knižnicu v Bošáci, kde na 
nás čakala Ing. Ľudmila Radošová, ktorá sa o knižnicu stará. 
Porozprávala nám, ako sú knihy zoradené v policiach, ako sú 
evidované, ukázala nám čitateľský preukaz, ktorý má každý 
čitateľ knižnice. Predstavila sa nám aj ako spisovateľka knihy 
„ Do okien Zabudišovej“, ktorú sama napísala. Deti sa dozve-
deli, že vydanie knihy nie je vôbec jednoduché. Kým sa do-
stane hotová kniha k čitateľovi, je potrebné mať veľa času na 
získanie  informácií, fotografi í, napísanie textu a pod. Deti si 
v knižnici prezreli zopár rozprávkových ale i náučných kníh, 
zarecitovali báseň o knihe, ktorú sa naučili v MŠ. Ďakujeme 
za trpezlivosť a veku primeraný výklad p. knihovníčky, veľmi 
radi prídeme opäť na návštevu. 

Spisovateľ ka Patrícia Tallová 
12. marca prišla medzi nás do materskej školy  autorka kni-

hy „Valentínka a  splnený sen“  Patrícia Tallová. Porozprávala 

Večerný pochod – 5.ročník
Dňa 20.01.2024 sa stretlo 

približne 90 veľkých aj ma-
lých nadšencov prírody, turis-
tiky a pohybu  pri kultúrnom 
dome  v  Zemianskom Pod-
hradí, aby sme si spoločne 
užili  večernú turistiku  na 
Rolincovú. Snehu nám síce 
ani tento rok nebolo dopriate, 
ale nám to vôbec nevadilo. 
Zato sme sa trošku pošmýkali 
na ľade, ale na šťastie všetci 
sme v zdraví došli do cieľa - 

do kultúrneho domu v Bošá-
ci, kde nás už čakalo malé 
občerstvenie, ktoré pre nás 
pripravila Obec Bošáca. 

Samozrejme ako aj po iné 
roky nás na Rolincovej už 
čakala rodina Katrincová a p. 
Klimo, ktorí pre nás už tradič-
ne pripravili výborné cibuľo-
vé chleby. Za čo veľmi pekne 
aj touto cestou ďakujeme. 

Lenka Paceková   

Z materskej škôlky

Deti opäť na ľade
Korčuľovanie je jeden zo športov, 

ktorý prispieva k utužovaniu imunitného 
systému, deti si budujú pozitívny vzťah 
k športovej činnosti, rozvíjajú telesnú 
zdatnosť, pohybovú výkonnosť. 

V závere kalendárneho roka sme s 
deťmi opäť tento kurz absolvovali. Nie-
ktoré deti ešte nikdy nestáli na ľade ale-
bo len zopárkrát. Učili sa kľaknutie a 
vstávanie cez jednu nohu, stáť na ľade 
bez pomoci, kráčať po ľade, odrážať sa 
od jednej nohy. Korčuľovaním  podpo-
rovali správne držanie tela, koordináciu, 
rozvoj sily a pohyblivosti. Deťom sa 

kurz veľmi páčil a veríme, že sa naučili 
základy, ktoré budú aj naďalej rozvíjať. 
Tak dúfajme, že sa im to podarí.

Karneval MŠ
Ani tohtoročné fašiangové obdobie 

sa nezaobišlo bez nášho karnevalu. Toto 
milé a u detí veľmi obľúbené podujatie 
sme v spolupráci s rodičmi detí usporia-
dali 26. januára v KD Zemianske Pod-
hradie. Prežili sme   popoludnie plné 
zábavy v spoločnosti rodičov, starých 
rodičov, súrodencov, príbuzných a pria-



20 21

Každý pondelok sa stretávajú členky 
výboru i ostatné členky na kávičke v kult. 
dome. Máme aj sladké ku kávičke, vždy 
prinesie niektorá členka. Niekedy medzi nás 
príde i pán starosta, pokiaľ mu to pracovné 
povinnosti dovolia. To sa obzvlášť tešíme, 
vtedy je to milá a veselá spoločnosť.

11.2. 2024 – Dobrovoľný hasič. zbor v 
našej obci, poriadal besedu a preškolenie 
poskytnutia prvej predlekárskej pomoci 
s použitím AED prístroja pre členov a ve-
rejnosť. Záchranár Ján Vido, náš občan, je 
zanietený telom a dušou vo svojej práci, 
rozbehol a propaguje prístroj v obciach a 
mestách. Za dlhoročnú prácu dostal v Pre-
zidentskom paláci čestné uznanie „Za vý-
nimočný prínos“ v tejto oblasti. Pútavo a 
zaujímavo predviedol a predniesol podanie 
prvej pomoci a prítomní si mohli vyskúšať 
na fi gurínach podanie tejto pomoci. Mrzí 
ma, že naši občania „ignorujú“ takúto dôle-
žitú besedu a nenájdu si čas prísť a vypočuť 
si zaujímavé informácie. Ale som aj rada, že 
sa besedy zúčastnili okrem členov DHZ, len 
naši členovia JD v počte 12.

13.2.2024  som bola pozvaná do MŠ od 
p. riaditeľky v rámci týždňa tradičných re-

mesiel a ručných prác v minulosti a teraz, 
na „prezentáciu“ mojej záľuby vyšívania a 
háčkovania. Priniesla som na ukážku tka-
né uteráky, plachty a koberec, ktoré mám 
ešte ako pamiatku po mojej babičke, a moje 
vyšívané obrusy s ľud. výšivkou spred 40 
rokov, a moje terajšie háčkované vecičky 
- obrúsky, papuče, vianočné a veľkonočné 

ozdoby. Dedičky si vyskúšali prvé stehy 
vyšívania na bubienku, skúšali aj prvé očká 
na háčiku. Boli veľmi milé, zaujímali sa o 
všetko, skúšali, pýtali sa a chválili, že aj ich 
niektoré babičky vyšívajú. Strávili sme celú 
hodinku dopoludnia, čo som bola prekvape-
ná, že ich to bavilo.

17.2.2024 poriadal OU Bošáca kurz tra-
dičného pečiva - fánkových ruží.  Príjemne 
strávený podvečer, krásna prezentácia a aj 
možnosť vyskúšať si pripraviť tento lahod-
ný fašiangový „zákusok“, vďaka 2 členkám 
JD Bošáca, ktoré takýmto spôsobom za-
chovávajú ľudové tradície v našej doline, 
lebo sme sa tu stretli naozaj z každej dediny 
Bošáckej doliny. A ešte patrí vďaka obec-
nému úradu, že zorganizovali takúto super 
akciu.

8.3.2024 sme poriadali výročnú člen-
skú schôdzu. Zúčastnilo sa 36 zo 41 členov 
ZO. Prišiel medzi nás i p. starosta Miroslav 
Zámečník. Schôdzu otvorila predsedkyňa 
Eva Kopuncová. Po privítaní oboznámila 
prítomných s organizačnými záležitosťami, 
činnosťou za rok 2023, rekondičnými po-
bytmi, kúpeľnými pobytmi, minútou ticha 
si uctili pamiatku našich členov, ktorí nás 
opustili v minulom roku: p. Anička Rýdza, 
Janka Zámečníková, Terka Pospíšilová a p. 
Branislav Václav.  Pani Valentová Katarína 
- pokladníčka, predniesla správu z hospodá-
renia, p. Lobíková Daniela zase oboznámila 
s návrhom na kultúrne podujatia. Starosta 
v krátkom príhovore predstavil plán prác 
na skrášlení obce, poprial všetkým hlavne 
zdravie, vyjadril radosť, že sa ešte v takom-
to počte stretávame. A prekvapil prítomné 
dámy krásnou červenou ružou k MDŽ. Po 
príhovore som popriala naším členkám k 
MDŽ, veľa zdravia, šťastia, spokojnosti a 
obdarovala som čokoládkou a ukončila svo-
jou básňou.

Po ofi ciálnej časti, nasledovalo občer-
stvenie, koláčiky ku kávičke, ktoré napiekli 
členky výboru,  pre pánov aj pohárik vín-
ka. V milej, družnej a veselej nálade sme si 
pospomínali na milé zážitky, pochválili sa 
deťmi a vnúčatami, ale aj „poťažkali“ si na 
choroby, ktoré už tak k nášmu veku patria. 
V podvečerných hodinách sme sa rozišli 
so želaním dobrého zdravia a budúceho 
stretnutia.

Uvedená akcia 8.3.2024 bola realizova-
ná s fi nančným príspevkom obce Zemian-
ske Podhradie.

Eva Kopuncová 
               predseda ZO JDS

Zo života
dôchodcov 

nám, ako kniha vznikala, ako písala jednotlivé príbehy. 
S deťmi sme knihu už prečítali a veľmi sa im páčila.  Je 

o dievčatku, ktoré sa túžilo stať cestovateľkou. Keďže je na 
to ešte primalá, prisnil sa jej sen, v ktorom precestovala Slo-
vensko. Na svojej ceste plnej zaujímavých a krásnych miest 
stretne nových kamarátov a všade sa naučí niečo nové: pra-
vidlá cestnej premávky, triediť odpad alebo pomôcť starému 
či nevidiacemu človeku. Deti tak prostredníctvom príbehov 
poznávajú nielen mestá Slovenska ale niektorí zistili, čo je to  
zubačka, kde sa nachádza nástupište, kadiaľ jazdí električka, 
tiež vieme, že by sme nemali zabúdať na „čarovné slovíčka“ 
ako sú prosím a ďakujem..

Autorka deťom z knihy prečítala, mala pripravené úlohy pre 
deti, ktoré samozrejme hravo zvládli. V závere deti kládli zve-
davé otázky, zarecitovali báseň a odovzdali nakreslené obráz-
ky - ako vidia deti Valentínku v príbehoch... Obrázky sa veľmi 
páčili a p. spisovateľka si ich zobrala na pamiatku. Dozvedeli 
sme sa, že sa už pripravuje pokračovanie Valentínky, tak už 
teraz sa tešíme na jej vydanie. P. Tallová sa nám podpísala aj 
do našej kroniky a venovala aj podpis do knihy o Valentínke.

Sme veľmi radi, že sme mali možnosť stretnúť sa v MŠ, 
porozprávať a stráviť spolu veselé ale i poučné chvíle.

Tradičné remeslá minulosti
                                                                                                              
Obec Zemianske Podhradie má nielen bohatú históriu, vý-

znamné osobnosti, ale aj ľudové piesne a tance, zvyky a tra-
dície Bošáckeho regiónu, ktorého je súčasťou. Ponúka dosta-
tok prirodzeného prostredia na to, aby sa deti učili vnímať a 

rozvíjať cit ku krásam svojho regiónu, prírody, staviteľstva, 
ľudového umenia a spoznávania kultúrneho dedičstva našich 
predkov. V materskej škole sa venujeme počas celého roka re-
gionálnej výchove -  zvykom, tradíciám ale i remeslám, ktoré 
sa voľakedy v našom regióne tradovali.

S deťmi sme sa nedávno o tradičných remeslách opäť roz-
právali. Od starších obyvateľov obce sme zistili, že s ľudovou 
kultúrou Zemianskeho Podhradia sa spájajú remeslá ako čiž-
márstvo, krajčírstvo, mlynárstvo, kováčstvo, tesárstvo, murár-
stvo, plátenníctvo, tkáčstvo, kožiarstvo. Nakoľko sa v obci na-

chádzala kvalitná hlina, obyvatelia si svojpomocne v tunajšej 
tehelni vyrábali nepálené tehly na svoje obydlia. 

V materskej škole sme privítali p. Evu Kopuncovú zo Ze-
mianskeho Podhradia, s ktorou sme sa tak trošku vrátili do mi-
nulosti. Z jej rozprávania sme sa dozvedeli, ako sa voľakedy z 
ľanu či konope vyrábali nite, tkali látky, koberce, ako sa šilo, 
vyšívalo...neskôr plietlo, háčkovalo... niektoré šikovné žienky 
šijú, pletú i háčkujú dodnes. Deti si pozreli rôzne výrobky z 
plátna, podrobne preskúmali Bošácky kroj, vyšívané obrusy, 
vianočné či veľkonočné ozdoby, dokonca si vyšívanie aj vy-
skúšali. Niektoré dievčatá mali záujem aj o ľudový kroj, ktorý 
mala oblečený p. učiteľka Alžbetka. Ktovie, možno raz si nie-
ktoré deti nájdu záľubu aj v takýchto ručných prácach.

Druhou remeselnou návštevou boli kováči, ktorí nám po-
rozprávali veľa zaujímavostí o kováčstve, predviedli ukážky 
tohto remesla. Spoločne sme ukovali krásnu podkovičku, kto-
rá nám veríme, že bude nosiť šťastie. Pri práci sme si aj zaspie-
vali, deti kládli zvedavé otázky a naopak vedeli odpovedať aj 
na kontrolné otázky kováča.  

Nielen opisom a rozprávaním, ale i takýmto zážitkovým 
učením sa snažíme rozvíjať u detí cit ku kráse našich ľudo-
vých tradícií a viesť deti k hrdosti na región, v ktorom žijeme. 

Tanec pre Adelku
V nedeľu 17.3.2024 sme si pripomenuli 200. výročie naro-

denia Adely Ostrolúckej. Táto spomienková slávnosť sa ko-
nala pri príležitosti Roku slovenských žien v národnom hnutí, 
ktorý na rok 2024 vyhlásila Matica slovenská.

Deti našej materskej školy vystúpili s krátkym ľudovým 
programom a spestrili tak priebeh spomienkovej slávnosti. 
Chceme poďakovať rodičom detí, ktorí ochotne priviedli deti 
do MŠ a tiež si pozreli vystúpenie. 

                  
články z MŠ pripravila a napísala 

Mgr. Daniela Madilová, riaditeľka MŠ

Keď tvoja ruka ustatá,
pohľadí všetky vnúčatá, 
jej dotyk trocha ťažký,
má v sebe veľa lásky.

Je nekonečne láskavá, 
tá tvoja ruka vráskavá,
jej dotyk rany lieči,
len tak , bez dlhých rečí.

Otvor tašku s mladosťou, 
dozadu nech plynie čas.
Vítame ťa s radosťou,
poď sa tešiť medzi nás.

Nech ti úsmev na tvári,
kvitne ako lúčny kvet,
ešte dlho užívaj,
tento krásny svet.
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Mocný vojvoda Stibor zo Stiboríc mal 
na Beckovskom hrade mnoho sluhov. Jeden 
mu pásaval kozy, a tak dostal meno Kozic, 
druhý mu zametával dvor, a preto bol na-
zvaný Zamec, a ten tretí kúrieval kachle, 
nuž pomenovali ho Dým. No Stibor si naj-
viac zo všetkých vážil svojho hradného kas-
telána Jakuša Nasilova.

Poľský šľachtic patril medzi jeho naj-
bližších sluhov a keďže sa o hrad staral 
vždy znamenite, rozhodol sa ho Stibor jed-
ného dňa odmeniť.

„Za tvoje verné služby venujem ti majer 
menovaný Podhradie,“ prehovoril hradný 
pán v rytierskej sieni najvyššieho paláca.

„Ste ku mne naozaj veľkorysý, pane, ďa-
kujem vám,“ odvetil kastelán. „Pokorne vás 
však prosím, aby ste mi k tomuto majeru 
pridali aj kúsok zeme. Aspoň toľko, koľko 
občiahnem jednou volskou kožou.“

Beckovský hradný pán i ostatní dvora-
nia vypukli v smiech. Dokonca aj Dým a 
Zamec sa nahlas rozosmiali, no potom sa 
tvárili, že kašľú od popola, ktorý práve vy-
metali z kachlí.

„Jednou, jedinou volskou kožou?“ pýtal 
sa ho pobavene Stibor.

„Áno, vaša milosť.“
„Nuž, také niečo som ešte jakživ nepo-

čul. Ale ak je to tvoje jediné želanie, rád ti 
ho splním,“ usmieval sa zoširoka Stibor, 
ktorý mal toho dňa mimoriadne rozmarnú 
náladu.

Kastelán sa vojvodovi na znak úcty hl-
boko uklonil a potom odišiel z hradnej 
siene. Keď však prechádzal okolo Dýma a 
Zameca, zvesela na nich žmurkol a lišiacky 
sa pri tom usmieval popod fúzy.

Jakuš zamieril rovno do Stiborovho zve-
rinca, ktorý sa rozprestieral na neďalekej 

obore. V tráve pri ohrade ležal Kozic. Neru-
šene húdol si na píšťalke a pozoroval svoje 
stádo kôz, ktoré sa páslo opodiaľ.

„Pomáhaj pán Boh!“ pozdravil ho zve-
sela Jakuš. „Počuj, Kozic, potrebujem kožu 
z toho najstatnejšieho, najurastenejšieho 
uhorského vola.“

„Pán Boh daj dobrý deň! Volskú kožu? 
A načože ti bude?“ vypytoval sa zvedavo 
Kozic.

„Čoskoro sa dozvieš,“ ceril sa na neho 
Jakuš. „Keď mi ju dáš, neobanuješ. Namoj-
dušu!“

Kozic sa poškriabal po briadke a tuho 
premýšľal: „Nuž, jedna taká by sa možno 
našla. Vyčkaj!“

Pastier svižne preskočil ohradu obory a 
zamieril do malej chatrče. Potom sa vrátil k 
Jakušovi a podal mu obrovitánsky kus vol-
skej kože: „Nech ti padne na úžitok.“

„Fíha, to musel byť ale obor!“ pokyvká-
val Jakuš uznanlivo hlavou. „Ďakujem ti!“

Potom sa rozlúčili a Jakuš zamieril k 
vážskemu brodu a odtiaľ poďho do Podhra-
dia.

Tu volskú kožu rozrezal na množstvo 
úzkych švihlíkov, ktoré na koncoch starost-
livo pozošíval, až sa mu napokon podarilo 

vytvoriť dlhočiznú šnúru z kože. Potom 
vzal tú obrovskú kopu do rúk a obchádzal 
ňou majer po bošáckom poli, až si z neho 
vymeral poriadny kusisko.

Jakušov fígeľ dostal sa až do uší samot-
ného vojvodu, ktorý tomu sprvoti nechcel 
uveriť. Pricválal teda do Podhradia, aby sa 
o tom presvedčil na vlastné oči.

„Si ty ale poriadne prešibaný kastelán! 
Takto ma okabátiť...“ zhodnotil beckov-
ský hradný pán, keď videl chotár vymera-
ný volskou kožou. „Veru, veru, Nasilko, 
prešiel si mi cez rozum, len čo je pravda, a 
hojný kusisko zeme si mi ukrojil... Ale veď 
preto nespadne Beckovský zámok! Od toh-
to dňa ti táto zem právom prináleží. Lebo 
keď raz Stibor zo Stiboríc niečo sľúbi, tak 
svoje slovo aj dodrží!“

To sa stalo roku Pána 1395 a Stiborov 
veľkorysý dar pre kastelána Jakuša Nasi-
lova o dva roky neskôr potvrdil listinou aj 
uhorský kráľ Žigmund Luxemburský. Bec-
kovský kastelán sa v Podhradí neskôr usadil 
a spolu s ním začali tu gazdovať aj zeman-
ské rody Kozic, Zamec a Dým.

Od tých čias pretieklo dolu Váhom veľa 
vody a veru mnohé sa za ten čas zmenilo. 
Rozsiahly Nasilov majer premenil sa na 
malebné Zemianske Podhradie, ktoré dnes 
pripomína skôr mestečko než dedinu. A čo 
je zaujímavé, ešte i dnes žijú tu potomkovia 
múdreho kastelána Jakuša Nasilova, ktorý 
v týchto končinách založil slávny rod Pod-
hradských. 

No jedna vec z doby Stiborovej predsa 
len pretrvala: Podhradský chotár je odvtedy 
ustálený a zôkol-vôkol obtočený bošáckym 
poľom, v ktorom leží ako žĺtok vo vajci.

Kristína Jurzová

Chotár 
z volskej kože
Povesť o vzniku Zemianskeho 

Podhradia na motívy Jozefa 

Ľudovíta Holubyho

Činnosť 

DHZ
Vážení občania.
Prešiel prvý štvrťrok roku 

2024 a my Vám opäť podáva-
me informáciu s diania v na-
šom Dobrovoľnom hasičskom 
zbore v Zemianskom Podhra-
dí. Zima bola pomerne slabá 
a aj vďaka Vašej opatrnosti 
sme nemali nahlásený žiadny 
požiar ani nežiaducu udalosť 
v našej obci. V organizácii 
sme vykonávali bežné činnos-
ti organizačné, zabezpečenie 
strojnej služby, alebo spojené s 
údržbou zbrojnice alebo hasič-
ského domčeka. Vodu zo systé-
mu domčeka a z vozidla Iveco 
Daily sme vypúšťali až začiat-
kom januára. Výbor zasadal v 
prvú nedeľu v mesiaci január 
a marec, kde bolo prerokované 
ocenenie členov DHZ, zakúpe-
nie ocenení a členských zná-
mok, ako aj  príprava na novú 
výcvikovú sezónu. V priebehu 
štvrťroka boli vykonané dve 
kondičné jazdy cisternové-
ho vozidla CAS 32 Tatra 815 
podľa Vyhlášky 611/2006 Z.z. 
o hasičských  jednotkách. V 
garáži zbrojnice sme mali me-
chanika pri záručnej oprave 
kompresora. Zúčastnili sme 
sa jedného pohrebu mimo 
náš okrsok, bývalému členo-
vi Okresného výboru DPO v 
Pobedíme. Za účasti širokej 
verejnosti bola precvičená sku-
pina14.členov DHZO  poskyt-
nutím predlekárskej pomoci s 
použitím AED(Automatizova-
ný Externý Defi brilátor). 20. 
Januára sme za bohatej účasti  
zhodnotili našu celoročnú čin-
nosť roku 2023 na Výročnej 
členskej  schôdzi za prítom-
nosti Delegáta Územnej orga-
nizácie DPO SR Ing. Jaroslava 
Struhára a členov družobnej or-
ganizácie Sboru dobrovolních 
hasičú z obce Březová. Opä-
tovne o týždeň sme boli pozva-
ní na Výročnú členskú schôdzu 

SDH v obci Březová. Po štyri 
nedele februára sa s veliteľom 
stretávali a pripravovali šty-
ria členovia DHZ na zloženie 
skúšky a získania odbornosti 
II. a III. stupňa, ktorú 2. mar-
ca aj obhájili. Gratulujeme za 
získanie II. stupňa odbornosti : 
Rydzá Monika a Kočová Janka 
a  a III. stupňa: Vaškovičová 
Rebeka a Zámečník Michal. 
Poďakovanie za venovaný 
čas a prípravu kolektívu patrí 

veliteľovi DHZ Bohušovi Zá-
mečníkovi. Na hasičskom ih-
risku sme usporiadali brigádu 
pri čistení okolia a príprava na 
akcie v letnom období. Začiat-
kom marca počasie prialo aj 
stavebníkom a počas víkendu 
boli znečistené cesty od nánosu 
blata pri kopaní základov ro-
dinných domov, ktoré sme na 
žiadosť starostu obce očistili. 
Deviaty marec bol začiatkom 
sezóny pre mladých  hasičov, 

ktorú otvorili v meste Seni-
ca, kde sa naše dve družstvá 
dievčat umiestnili na treťom 
a ôsmom mieste z celkového 
počtu 18. Za umiestnenie im 
gratulujeme a ďakujeme tréne-
rom za čas venovaný mládeži 
– menovite: Kristínka Znacho-
rová, Vaneska Václavová, Van-
da Vidová, Lívia Pospíšilová, 
Timea Marečková, Adriana 
Šusterová, Lucka Krugová, 
Nelka Lobíková, Ema Berová 
a tréreri Janka Kočová, Zá-
mečníková, Matej Koča,Pavol 
Marťák a Rebeka Dovinová.  V 
ten istý deň začala aj  príprava 
pre členov DHZO, ktorej sa v 
obci Adamovské Kochanov-
ce zúčastňuje jeden  náš člen. 
Do uzávierky časopisu sme 
uskutočnili 10. marca výcvik 
pre členov, hlavne  strojníkov 
s vozidlom Iveco Daily pri do-
prave hasiacej látky, tvorenie 
vedenia a penového koberca  s 
použitím primiešavača penidla 
a prúdnic na ťažkú penu.

Hasičské akcie na 

druhý štvrťrok

V blízkom období Vás milí 
spoluobčania pozývame na 
Nočnú súťaž, ktorá sa usku-
toční dňa 18. mája 2024 na 
hasičskom ihrisku. V popo-
ludňajších hodinách sa vám 
predstavia vozidlá z minulého 
storočia, následne o 18.00 od-
cvičia mladí hasiči v požiar-
nych útokoch a o 21.00hod, 
začne nočná súťaž hasičských 
zborov. Hudba a občerstvenie 
bude pripravené.

Pre milovníkov hasičského 
športu Vás informujeme o 
ďalších súťažiach detí a do-
spelých, keď Okresná súťaž 
Mladých  hasičov Plameň bude 
spojená s okresom Myjava a 
uskutoční sa 8. júna na ihrisku 
v Krajnom. 15. jún bude patriť 
dospelákom a dorastu, keď si 
vyskúšajú svoje sily na Územ-
nej(Okresnej) súťaži hasič-

Nadpriemerný ročný úhrn zrážok
Kalendárny rok 2023 bol 

z hľadiska množstva zrážok 
na zrážkomernej stanici Bošá-
ca-Zabudišová nadpriemerným, 
keď ročný úhrn zrážok bol až 
914,7 mm, čo je v porovnaní 
s dlhoročným priemerom, ktorý 
je 797 mm, viac o 118 mm. Pre 
porovnanie v susednej Novej 
Bošáci spadlo v roku 2023 až 
999 mm zrážok hlavne vďaka 
veľmi silnej búrke na Medarda 
dňa 8.6.2023.

Úhrny zrážok podľa jednot-
livých mesiacov roka 2023 boli 
nasledovné: január-109,3 mm, 
február–45,9 mm, marec- 28,3 

mm, apríl- 50,0 mm, máj-86,1 
mm, jún-68,7 mm, júl-34,1 
mm, august-134,0 mm, septem-
ber-34,6 mm, október-80,1 mm, 
november-125,6 mm, decem-
ber-118,0 mm

Zimné obdobie 2022/2023 
sa vyznačovalo vlhkým, no re-
latívne teplým počasím a tým 
pádom aj malým množstvom 
snehových zrážok v celkovom 
množstve len 54 cm. Za mete-
orologicky zimné počasie de-
cember 2022 až február 2023 
spadlo 246,1 mm zrážok.

Meteorologicky jarné mesia-
ce marec až máj sa dajú hodno-

tiť ako obdobie s priemerným 
množstvom zrážok, aké vegetá-
cia potrebovala. Letné mesiace 
jún a júl neboli na zrážky veľmi 
bohaté a pravé medardovské 
počasie s veľkým úhrnom zrá-
žok prišlo až v auguste.

Meteorologická jeseň začala 
v septembri s malým úhrnom 
zrážok, no ďalšie jesenné me-
siace október a november boli 
na zrážky veľmi bohaté ako aj 
prvý zimný mesiac december.

Zimné obdobie 2023/2024 
bolo, čo sa týka úhrnu zrážok 
nadpriemerné, keď spadlo 252 
mm zrážok, no spolu len 75 cm 

snehu hlavne v mesiacoch no-
vember a december. Počet dní 
so snehovou pokrývkou bol len 
27, čiže ani nie jeden celý me-
siac, čo je historicky za 26 roč-
né obdobie pozorovania najme-
nej. O jeden deň viac a to 28 dní 
bola snehová pokrývka v zim-
nom období 2006/2007. V me-
siaci január 2024 spadli len 3 
cm snehu, v mesiacoch febru-
ár a marec 2024 nebola žiadna 
snehová pokrývka, no vďaka 
dostatočným tekutým zrážkam 
od začiatku roka je pôda dosta-
točne zásobená vlahou.

Ing. Jaroslav Struhár
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ských  zborov v Bzinciach pod Javorinou. 
Tento rok je postupový pre mládež, takže 
víťaz z Krajného postúpi na Krajskú súťaž 
Hry Plameň, ktorá sa bude konať 22. júna 
v obci Rybany okres Bánovce nad Bebra-
vou. 

18. máj 2024 Nočná súťaž spojená s výsta-
vou veteránov od 14.00

8. jún 2024 Okresná súťaž Mladých hasi-
čov Plameň v Krajnom

15. jún Okresná súťaž hasičských zborov 
Bzince pod Javorinou

22.jún Krajská súťaž Mladých hasičov v 
hre Plameň v Rybanoch okres Bánovce 
n.B.

POĎAKOVANIE

Naše poslanie je postavené na pomoci 
blížnemu. Keď je treba, všetko pustíme z 
ruky, opustíme na čas potrebný rodinu a 
sme radi, ak sa podarí zachrániť život, či 
majetok. To vyšlo aj pri poslednom požiari 
minulého roku a slová vďaky potešia pri 
srdci.

Citácia z listu:

Vážení páni starostovia, chcem Vás po-
prosiť o tlmočenie poďakovania členom 
DHZO od rodiny Sadloňovej za profesio-
nálne vykonaný zásah, ako je uvedené v 
liste nižšie. 

Ďakujem za spoluprácu a prajem  pekný 
deň. S pozdravom, mjr. Ing. Ján Hanzlíček 
vymenovaný na zastupovanie riaditeľa | 
OR HaZZ Nové Mesto nad Váhom 

V liste adresovanom OR HaZZ Nové 
Mesto nad Váhom od rodiny Sadloňovej 
sa píše: „Dňa 19. 11. 2023  došlo k požia-
ru nášho rodinného domu v katastri obce 
Nová Bošáca. K požiaru boli prostredníc-
tvom linky 150 privolané záchranné zlož-
ky. Na miesto sa dostavili jednotky Hasič-
ského záchranného zboru OR HaZZ Nové 
Mesto nad Váhom, ktoré koordinovali 
ďalšie zložky OR HaZZ Trenčín a Dob-
rovoľný hasičský zbor obce Nová Bošáca 

a Zemianske Podhradie. Požiar sa vzhľa-
dom na komplikovanú situáciu podarilo 
uhasiť a profesionálnym prístupom sa po-
darilo zachrániť podstatnú časť rodinného 
domu. Touto cestou vyslovujeme úprim-
né poďakovanie príslušníkom OR HaZZ 
Nové Mesto nad Váhom a horeuvedeným 
zložkám za vysoko profesionálny prístup 
k plneniu svojich služobných povinností 
pri záchrane nášho majetku a želám veľa 
úspešných záchranných akcií. S úctou Ka-
mil Sadloň a manželka Anna Sadloňová.“

Vypaľovanie a ochrana 

lesov pred požiarmi

V jarnom období sa výrazne zvyšuje rizi-
ko vzniku požiarov v prírodnom prostredí. 
Požiarovosť ovplyvňujú najmä požiare, 
ktoré vznikajú následkom porušovania zá-
kona o ochrane pred požiarmi. Ide najmä 
o vypaľovanie porastov, zakladanie ohňov 
v prírode ale aj spaľovanie organického 
odpadu na hromadách. Svojou nezodpo-
vednosťou niektorí občania ohrozujú  naše 
spoločné lesné bohatstvo. Vypaľovanie su-
chých porastov je zakázané ale každoročne 
sa tento jav opakuje a preto sa Okresné ria-
diteľstvo Hasičského a záchranného zboru 
v Novom Meste nad Váhom , ako aj Dob-
rovoľný hasičský zbor sa obracia na Vás 
občanov s výzvou rešpektovania zákona o 
ochrane pred požiarmi. nevypaľujte suché 
trávnaté porasty, nezakladajte oheň v prí-
rode na miestach, kde sú  horľavé látky  a 
odkiaľ sa môže oheň rozšíriť,  na kladenie 
ohňa v prírode  využívajte  len miesta  na 
to určené napr. ohniská, ktoré pri odchode 
dôkladne uhasíte, nefajčite resp. obmedzte 
fajčenie v lese alebo počas prechádzky v 
prírode počas dlhotrvajúceho sucha, pozor 
na hru detí so zápalkami!   

Za porušenie zákazu vypaľovania porastov  
je možné uložiť pokutu až do výšky 331€!

Chrániť lesy prislúcha nám 
všetkým a preto dodržiavajte 
predpisy o ochrane pred po-
žiarmi a správajte sa v prírode 
zodpovedne a ohľaduplne. Lesy 
sú našim azda najväčším bo-
hatstvom, upevňujú a vracajú 
nám zdravie. Z ekologického 
hradiska plnia nenahraditeľnú 

funkciu. Dúfame, že si naše 
rady zoberiete k srdcu a svo-
jou opatrnosťou nám pomôžete 
prekonať toto obdobie zvýše-
ného nebezpečenstva vzniku 
požiarov.

Stranu DHZ Zem. Podhradie 
pripravil Ing. Štefan Kusenda 

– predseda

OPUSTIL NÁS

22. decembra nás navždy 
opustil náš učiteľ a srd-
ciar, brat HASIČ telom 
i dušou Zaslúžilý člen 
DPO SR, starší inšpektor 
Branislav Václav vo veku 
85 rokov. Členom DPO 
SR bol od roku 1952. 
Okrem funkcií vo výbore 
Dobrovoľného hasičské-
ho zboru v Zemianskom 
Podhradí zastával funkcie 
vo vyšších orgánoch DPO 
SR v bývalom okrese 
Trenčín, ako aj v Novom 
Meste nad Váhom, kde 
po odchode do dôchod-
ku vykonával funkciu 
výkonného podpredsedu 
- tajomníka ÚzO DPO SR. 
Hasičstvu bol oddaný a 
verný až do posledného 
okamihu svojho života. 

Starší inšpektor Branislav 
Václav bol členom DHZ 
71 rokov. Posledné po-
výšenie bolo vykonané v 
roku 2010.  V roku 1962 
absolvoval kurz strojníkov 
v škole požiarnej ochrany 
v Martine, v r. 1963 získal 
odznak odbornosti Vzorný 
požiarnik 3. stupňa v roku 
1969, si svojou zruč-
nosťou zvýšil na druhý 
stupeň a v roku 1988 na 
1. stupeň odbornosti. 
V roku 1965 sa vrátil do 
školy v Martine a absol-

voval kurz preventivárov. 
Bol ocenený množstvom 
medailí a uznání. V roku 
1965 za PRÍKLADNÚ 
PRÁCU. V roku 1979 sa 
stal víťazom socialistic-
kej súťaže, v roku 1981 
za požiarny šport, v roku 
1982 získal medailu za 
ZÁSLUHY, v roku 1986 
ZA MIMORIADNE 
ZÁSLUHY. V roku 1997 
ocenený za hrdinstvo a v 
roku 1999 sa stal Zaslú-
žilým členom DPO SR, 
v roku 2001 Za zásluhy 
a výcvik M. Schmitha, r 
2020 Čestné uznanie DPO 
SR. Viacero ĎAKOV-
NÝCH LISTOV, stužky 
za vernosť 10, 20, 30, 40, 
50, 60 a naposledy minulý 
rok za 70 rokov členstva., 
ČESTNÉ UZNANIE pri 
príležitosti 100 rokov 
vzniku Československej 
republiky., POZDRAV-
NÝ a ĎAKOVNÝ LIST 
pri príležitosti 90 výročia 
založenia DHZ Zemianske 
Podhradie. 

Ďakujeme za dôstojnú 
rozlúčku na poslednej ces-
te, kde mu vzdala poctu 
42 členná modrá armá-
da, ktorá sa zišla nie len 
z nášho okresu. Rozlúčiť 
sa prišli: Prezident Dobro-
voľnej požiarnej ochrany 
SR, veliteľ Územnej 
organizácie DPO SR, ako 
aj bývalí členovia Okres-
ného výboru, členovia 
Dobrovoľných hasičských 
zborov Bošáckej doliny, 
družobnej organizácie 
Sboru dobrovolních 
hasiču Moravy a Sliezka 
z Březovej. 

ČESŤ VAŠEJ PAMIAT-
KE! 

Rodine ďakujeme za 
pozvanie a občerstvenie 
po obrade.
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10. ročník Trojkráľového futbalového turnaja

O putovný pohár starostu obce Bošáca
Dňa 6.1.2024 sme sa po roku opäť 

stretli v miestnej telocvični na jubilejnom 
ročníku futbalového turnaja.

Stalo sa už dobrým zvykom, že turnaja 
sa zúčastňujú kvalitne zostavené mužstvá 
z hráčov Bošáckej doliny a pod zvláštne 
vymyslenými názvami.

Mužstvá sa rozdelili do dvoch skupín, 
kde odohrali zápasy každý s každým. A 
skupina:  FC Čistá Fantázia, KP Čičmany, 
FC Nám sa nechce. B skupina: Zabudišo-
vá, Internacionále, FC Ľúbime vypic.

Futbalové zápasy sa striedali v rých-
lom tempe, hra mala spád a diváci videli 
pekné góly, akcie, či zákroky brankárov. 
Samozrejme, každý sa snažil podať čo naj-
lepší výkon, aj keď nie vždy sa to každému 
darilo. Ale klobúk dole pred odhodlanos-

ťou každého zúčastneného.
Po odohratí zápasov v základných 

skupinách prišli na rad zápasy o celkobé 
umiestnenie, prvý sa hral zápas o 5. miesto 
medzi mužstvami, ktoré skončili na tre-
tích miestach v skupinách. Po dramatic-
kom priebehu ho nakoniec vyhrali hráči 
FC Čistá fantázia.  Zabudišová – FC Čistá 
fantázia 0 : 2

Ďalší priebeh obstarali semifi nálové 
zápasy, prvý proti druhému z opačnej sku-
piny. Oba zápasy mali výbornú úroveň, v 
oboch prípadoch to bola dráma do posled-
ných sekúnd. Dokonca v tom druhom mu-
seli rozhodnúť o postupujúcom až pokuto-
vé kopy. Rozhodlo sa až v 8. sérii.

KP Čičmany - Internacionále 2 : 1 a FC 
Ľúbime vypic - FC Nám sa nechce  1 : 2 pp

V zápase o 3. miesto hrali proti sebe 
porazené mužstvá zo semifi nále. Zápas 
sklamaných, alebo aj malé fi nále malo veľ-
mi dobrú úroveň. O výsledok sa bojovalo 
do samého záveru. Šťastnejší boli nako-
niec hráči FC Ľúbime vypic.
FC Ľúbime vypic – Internacionále  3 : 2

Finálový zápas sa odohrával medzi 
mužstvami, ktoré sa stretli už v základnej 
skupine. Tento zápas bol vyvrcholením 
celého turnaja. Dlho bol stav skóre vyrov-
naný. Ale nakoniec víťazstvo KP Čičmany 
bolo zaslúžené.
KP Čičmany – FC Nám sa nechce  3 :1

Najlepším strelcom turnaja  bol Erik 
Uher autor 5 gólov.  

Marián Kopunec

Stolnotenisová tradícia pokračuje
V sobotu 23. marca sa uskutočnil ďalší 

ročník stolnotenisového turnaja O pohár 
starostov Bošáckej doliny, ktorého orga-
nizátorom je Mikroregión Bošáčka. Ten-
to rok organizačne turnaj zabezpečovala 
Obec Zemianske Podhradie pod vedením 
starostu Mirka Zámečníka. Veľmi ma teší, 
že po minulom ročníku sa našli nadšenci, 
ktorí sa snažia obnoviť tradíciu stolného 
tenisu v Bošáckej doline a to aj vďaka 
pochopeniu a podpore riaditeľky spojenej 
školy p. Renáty Záhorovej, za pomoci sta-
rostov Jožka Mihalu a Mirka Zámečníka. 
Turnaj sa odohral na nových stoloch, ktoré 
zakúpili po jednom Spojená škola Bošáca, 
Obec Bošáca, Obec Zemianske Podhradie. 
Štvrtý stôl sprostredkoval od sponzora 
poslanec OZ Bošáca Ján Koreň.

Turnaj prebiehal v priateľskej atmo-

sfére, nechýbali však emócie, ktoré k špor-
tu patria. Som rád, že počet účastníkov 
sa zvýšil. Celkovo sa zúčastnilo 32 hrá-
čov, z toho 4 deti do 15 rokov. Mohlo ich 
byť aj viacej, žiaľ aj keď boli prihlásení, 
choroba im zabránila sa zúčastniť. Čo je 
zaujímavé, o turnaji sa dozvedeli a aj sa 
zúčastnili hráči z obcí Dohňany, Beluša, 
Branč. Hlavná súťaž mala 8 skupín, vyvr-
cholením bolo fi nále, ktoré bolo reprízou 
minuloročného turnaja. Po 5 setovom boji 
zvíťazil opäť Miroslav Červeňan z Drie-
tomy, druhé miesto obhájil Ľuboš Oppen-
berger z Nového Mesta n/V, tretí skončil 
Samuel Madžo z NMnV a štvrtý veterán 
z Drietomy Ľuboš Súrovský. Cenu útechy 
vyhral Rastislav Karlík. Deti hrali medzi 
sebou. Prvé miesto Jakub Hanus, druhé 
miesto Jozef Beták, tretie miesto Kristián 

Kubín, štvrté miesto Majka Betáková. Bla-
hoželám.

Chcel by som poďakovať aj dievčatám 
v bufete, ktoré zabezpečovali občerstvenie 
počas turnaja.

Na záver ešte dodám, že ma potešila 
jedna vec, a to skutočnosť, že sa rysuje 
založenie stolnotenisového oddielu pod 
OŠK Bošáca. Hlavná zásluha patrí Marti-
novi Dzurákovi, nášmu školníkovi a nad-
šencom okolo neho, ktorí už začali toto 
založenie riešiť. Už teraz sa teším na ďalší 
ročník turnaja.

Vladimír Breznický      

P.S.: Vladko ďakujeme za Tvoje nad-
šenie pre stolný tenis a organizáciu tur-
naja. ZO MB

Zabudišovskí fašánek 
Fašangové obdobjé zme na Zabudišovej zakončili ďesátého 
februára, sobotu pred Popelečnú stredú.  

Ďakujeme šeckím, domácím aj cespolním, kerí nám pomáhajú 
udržávať túto jedziňečnú ludovú tradíciju uš dvanásti rok a jak 
Pánboch dá, uvidzíme sa aj f tom budúcem, gde si společňe 
zaspjéváme, zatancujeme a tak fašánek ukončíme.

Uš od ranních hodzín sa kopaňicú ňésli všemožné pesňički, 
podeprené tónmi harmaňigi, dvoch saxofónov, ozembucha 
a bubna.

Staré dzievki ňeplakali, poránňe sa viskákali.
Maminka, ja uš ňebuďem… ja uš som spapala šetki koláče…

Foto: Ing. Jaroslav Struhár a Anna Prieložná

V koži maca, s hlavú sljépki, ve vojenském mundúre, 
vihrávali v Gé-dure.



Spomienka na Ing. Dušana Ochodnického, CSc.
    Dňa 14. januára 2024 vo 

veku 85 rokov nás opustil náš 
spoluobčan Ing. Dušan Ochod-
nický CSc. dlhoročný poslanec 
Obecného zastupiteľstva a určitú 
dobu aj zástupca starostu obce.

    Dušan Ochodnický sa na-
rodil 5. januára 1939 vo francúz-
skej obci Moulin – sous – Tou-
vent, kde boli jeho rodičia na 
robotách. Po návrate do vlasti a 
absolvovaní povinnej školskej 
dochádzky v Bošáci a Gymná-
zia v Novom Meste nad Váhom, 
pokračoval v štúdiu na Vysokej 
škole poľnohospodárskej v Nit-
re, kde v roku 1962 získal titul 
inžinier. Svoj život zasvätil Vý-

skumnému ústavu ovčiarskemu 
v Trenčíne, kde pracoval v ro-
koch 1962 – 2003 ako vedecký 
pracovník a zároveň v rokoch 
1973 – 1999 aj ako riaditeľ. Svo-

je vedecké poznatky publikoval 
vo veľkom množstve vedeckých 
prác zameraných na chov oviec a 
kôz, ich výživu, produkciu mäsa 
a jeho kulinársku úpravu. Svoje 
poznatky publikoval v množ-
stve kníh, vedeckých časopisoch 
doma i v zahraničí a na rôznych 
kongresoch a konferenciách. Bol 
autorom niekoľkých stoviek od-
borných článkov. Písal nielen o 
chove oviec a kôz ale aj o svojej 
záľube rybárstve a akvaristike. 
Bol členom redakčnej rady časo-
pisu Prameň a viacerých redakč-
ných rád významných vedeckých 
a odborných časopisov doma i v 
zahraničí.  Zaujímal sa aj o his-

tóriu, hlavne o históriu Bošáckej 
doliny. Je spoluautorom mono-
grafi e Bošácka dolina (1995), 
ktorú napísal so svojimi dobrými 
kamarátmi Petrom Dzurákom 
a Mgr. Jánom Jurákom. V roku 
2017 vydal knihu Ľudia Bošác-
kej doliny, kde zachytil život 
jednotlivých rodín na Hrubej 
strane po námestie a celú Malú 
stranu. Jeho veľkým snom bolo 
spracovať celú Bošácu, čo plá-
noval v druhej časti. Tento sen si 
už nesplnil. 20. januára sme sa s 
ním naposledy rozlúčili v Dome 
smútku v Bošáci. Česť jeho pa-
miatke.

Ing. Ľudmila Radošová
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60 rokov
Anton Jakubík
Anna Hargašová
Peter Poludvorný
Juraj Svoboda

Helena Vojteková
Ivan Lobík
Ján Plichta

65 rokov
Anna Paučinová
Anna Morongová

Júlia Ochodnická
Mária Oravcová

70 rokov
Jozefína Ševčíková
Ján Minárik 
Stanislav Minárčic
Danuša Čamajová

75 rokov
Anna Berková
Mariana 
Kaššovicová
Ivan Zamec
Ján Kaššovic
Viera Vajdová
Gabriela Baginová

Anna Macejková
Alena Mitanová

80 rokov
Matilda
Kaššovicová
Anna Kozičová
Ľudmila 
Kaššovicová
Anna Rýdza

85 rokov
Štefan Holenda
Mária Juráčková
Mária Lobíková

Emília Švachová

86 rokov
Mária Kaššovicová
Magdaléna 
Kollárová
Alžbeta Brdová

Anna Lieskovská

87 rokov
Pavel Kozáček

Emília Strapinová

88 rokov
Anna Matejíková

89 rokov
Mária Poláčková

90 rokov
Božena Mikulcová

91 rokov
Pavel Pevný

Božena Mažárová

92 rokov
Matej Benko

Mária Šenkárčinová


